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ميزگرد قدس با كارگردان و تهيه كننده فيلم 
سينمايى«بيست و يك روز بعد»

صحبت از سينماى سفارشى يك حرف تاريخ 
گذشته است 

فرار از قعر بدون منصوريان

 رئيس اداره سرمايه انسانى سرباز ستاد 
نيروهاى مسلح:

امسال آخرين سال معافيت سربازى با 
دريافت جريمه است

نامهربانى با درخت آن هم در 
مدرسه!

عباسعلى سپاهى يونســى: پاييــز هم آمد 
و مدرســه ها دوباره براى آموختن باز شــد. قرار 
است دوباره در قالب چند ماه آموزش و پرورش، 
دانش آموزان ايرانى، چيزهاى مختلفى را بياموزند 
تا براى زندگى بهتر آماده شوند. بچه ها همه چيز 
مى آموزند از فارسى و املا گرفته تا رياضى و علوم 
و.... چيزهايى هم درباره محيط زيست مى آموزند 
تا از رهگذر ايــن آموختن ها بچه ها بيش از پيش 
حواسشان به محيط زيست باشد و نسلى تربيت 
شوند كه كمتر با محيط زيست نامهربانى مى كنند 
و روند نابود شــدنش اگر متوقف نشود حركتى 
كند تر پيدا كند.  حالا فكرش را بكنيد روز شروع 
مدرسه و براى زنگ شكوفه ها، در يكى از شهرهاى 
همين سرزمين با عكسى روبه رو مى شويم كه در 
آن، براى نصب زنگ شروع مهر ميخى به درختى 
بى گناه كوبيده اند و فــردى كه احتمالاً بالاترين 
مقام است، زنگ را مى كوبد و غافل است كه ميخ 
را جاى بدى كوبيده اند. شايد در نگاه خيلى ها اين 
ميخ، اصلاً ديده نشود اما كوبيده شدن اين ميخ به 
درخت به عنوان بخشى از طبيعت مى تواند داراى 
معناى بدى باشــد، اصلاً مى تواند نمادى باشد 
از بى مهرى به طبيعتى كه بــا همه تلاش هايى 
كه بعضى از دوستداران طبيعت انجام مى دهند، 
هنوز از بين نرفته است. مى تواند نشانه اين باشد 
آدم هايى كه ميخى به درخت مى كوبند مى توانند 
نامهربانى هاى بزرگ ترى هم در حق اين موجود 
زنده و ارزشمند روا دارند! بخش غم انگيز ماجرا 
آنجاست كه اين ميخ، نه در اداره ثبت احوال، نه در 
دادگسترى، نه در سازمان مسكن و... به درختى 
كوبيده شده است، بلكه در نهادى به نام آموزش 
و پرورش به درخت بينوا كوبيده شده است و آن 
هم در شروع مهر كه بايد همراه با مهربانى باشد. 

شايد شما به عنوان خواننده اين مطلب، بگوييد 
حالا يك اتفاقى افتاده است و سهل انگارى شده 
است و آســمان به زمين نيامده است! اما از نظر 
بنده به عنوان فردى كه طبيعت را دوســت دارم 
و نامهربانى با آن را نمى توانــم توجيه كنم، ايراد 
كار آنجاســت كه اگر همه آن شكوفه ها متوجه 
اين ماجرا نشده باشند و حواسشان نبوده باشد، 
اما حتماً بين آن ها بوده اند، بچه هايى كه اين اتفاق 
را ديده اند و اين يعنى ته نشين شدن اين تماشا 
در ذهن اين نونهالان و كمرنگ شدن حساسيت 

آن ها نسبت به محيط زيست.

بر اساس پژوهشى در دانشكده پزشكى هاروارد
احتمال «اوتيسم» پس از نخستين فرزند 

دختر مبتلا افزايش مى يابد
ترجمه/ مريم سادات 
كاظمى: احتمال تولد 
نوزاد پســر مبتــلا به 
اختلال هــاى طيــف 
اوتيسم در خانواده هايى 
كه يــك دختــر مبتلا 
دارند، 17 درصد بيشتر 

اســت. پژوهش هاى كاملى كه بتازگى در دانشكده پزشكى هاروارد 
صورت گرفت، تفاوت هايى را در ابتلا دختران و پســران به اوتيسم 

نشان مى دهد. 
نتايج اين بررسى ها حاكى از آن اســت پسرانى كه خواهرى بزرگ تر 
مبتلا به اختلال هاى طيف اوتيسم ( TSA) دارند، بيشتر از ديگران 
در معرض ابتلا به اين مشكل هســتند. اين آمار با توجه به وضعيت 
بيش از 1/5 ميليون خانواده با حداقل دو فرزند و 3/1 ميليون كودك 
آمريكايى به دست آمد. تشــخيص اين اختلال در 39 هزار نفر آن ها 
ديده شد كه حدود 1/2 درصد ( دو درصد پسرها و 0/5 درصد دختران) 
را شامل مى شــود.  احتمال تولد پسرى مبتلا به اختلال هاى اوتيسم 
در خانواده اى كه دخترى مبتلا به اين مشكل دارند 13 درصد است. 
در حالى كه اين احتمال در فرزندان دختر بعدى كمتر از هشت درصد 
است. همچنين اگر فرزند اول پسر و مبتلا باشد احتمال تولد دخترى 

مبتلا تنها چهار درصد خواهد بود.
به طور خلاصه اگر فرزند اول خانواده، دخترى مبتلا به اوتيسم باشد، 

احتمال ابتلا در فرزند دوم بخصوص اگر پسر باشد بيشتر خواهد بود.
گرچه اين احتمال بالاســت امــا تنها يك چهارم اين شــرايط را در 
برمى گيرد و احتمال تولد پسر سالم نيز بالاست. هدف از ارائه چنين 
پژوهش ها و نتايجى اين است كه چنين خانواده هايى اين شرايط را 

بشناسند و بتوانند نسبت به احتمال خطر، آگاهى كسب كنند.
علل دقيق اوتيسم هنوز شناخته نشــده اما به نظر مى رسد تلفيقى از 
عوامل ژنتيك و محيطى باشــد. اين اختلال با مجموعه اى از علائم 
رفتارى در نخستين سال هاى زندگى بروز مى كند كه مانع از ارتباط 

اجتماعى كودك مى شود.
www.pourquoidocteur.fr :منبع

درنگ

سلامت كلينيك 

فناورىخودروبان

ايسنا: يك تيم در دانشــگاه بوفالو در حال حاضر يك ابزار جديد بيومتريك را 
توسعه داده اند كه ابعاد قلب كاربر را اندازه گيرى كرده و از آن براى باز كردن قفل 
گوشى يا ورود به سيستم رايانه اســتفاده مى كند. يكى از محققان اين پژوهش 
گفت: هيچ دو نفرى با قلب هايى با اندازه و شكل يكسان وجود ندارند. وى افزود: 
نكته مهم ديگر اين است كه قلب افراد تغيير شكل نمى دهد، مگر اين كه آن ها از 

بيمارى قلبى جدى رنج ببرند.
هشت ثانيه طول مى كشد تا اين سيستم هندسه منحصر به فرد و ريتم قلب فرد را 
ضبط كند و سپس مى تواند به طور مداوم بر حضور فرد نظارت كرده و در صورت 

دور شدن كاربر از سيستم خود، دسترسى و اتصال وى به سيستم به طور خودكار قطع مى شود. سازندگان اين فناورى جديد ادعا 
مى كنند كه رادار اين سيستم از نيروى خيلى كمى استفاده كرده و هيچ گونه ضررى براى كاربر ندارد، زيرا سيگنال هاى آن بسيار 

كمتر از واى فاى هاى معمولى است.

قفل گوشى را با قلبتان باز كنيد!
 

پدال: تويوتا هنوز باارزش ترين برند يا نام تجارى در بين خودروسازان دنيا محسوب 
مى شود. فهرســت با ارزش ترين نام هاى تجارى ســال 2017 كه توسط مؤسسه 
Interbrand منتشر شده، نشــان مى دهد تويوتا با وجود 6 درصد كاهش ارزش، 
هفتمين برند با ارزش و معروف دنيا به  حساب مى آيد. ارزش نام غول ژاپنى به تنهايى 
50,2 ميليارد دلار برآورد مى شود. اپَل به عنوان غول فناورى با ارزش ترين برند جهانى 
است و نام هايى چون گوگل، مايكروسافت، كوكاكولا، آمازون و سامسونگ هم ارزشى 
بيش از نام تجارى تويوتا كسب كرده اند. ديگر برند خودروسازى با ارزش، مرسدس 
بنز است كه در رتبه كلى نهم قرار گرفته و در بين خودروسازان، مدال نقره را به دست 

آورده است. نام تجارى مرسدس به تنهايى 47/8 ميليارد دلار مى ارزد كه 10 درصد نسبت به سال قبل رشد داشته است. چند رتبه پايين تر 
نيز رقيب باواريايى مرسدس يعنى ب ام و در رتبه سيزدهم جاى گرفته كه ارزش برند آن 41,5 ميليارد دلار برآورد شده است. هوندا نيز با 

ارزش 22/6 ميليارد دلار و با سه درصد رشد، رتبه بيستم جدول را به خود اختصاص داده است.

باارزش ترين برندهاى خودرو در سال 2017

 زندگى/ رها واعظى     اين روزها شركت هاى 
بزرگى همچون جنرال موتورز، تويوتا، اوبر، گوگل 
و ســاير كمپانى هاى معروف در حال كار براى 
توســعه خودروهاى بدون راننده هستند و به همين منظور 
آزمايش هاى وسيعى را با اســتفاده از سنسورها، دوربين ها، 
رادارهــا، آنتن هاى جى پى اس، سيســتم هاى اندازه گيرى 

خودكار فاصله و پالس هاى اندازه گيرى نور انجام مى دهند.
هر چند اين سنســورها مى توانند در توليــد خودروهاى بدون 
راننده بسيار كاربردى باشند و فناورى اين خودروها را سريع تر 
پيش ببرند، اما تركيب آن ها با يكديگر در شرايط مختلف دشوار 
است. اين كه سيستمى وجود داشته باشد كه بتواند همزمان از 
همه اين سنسورها به درستى استفاده كند و همچون مغز انسان 
روش درست مقابله با يك چالش در رانندگى را بازآفرينى كند، 
بحث هاى زيادى در جريان فناورى خودروهــاى بدون راننده 

ايجاد كرده است.
* نوآورى پژوهشگران ايرانى

نيويورك تايمز نوشت بتازگى دو مهندس سابق اپل كه تا پايان 
ســال 2016 بر روى پروژه هاى مخفى و ويژه اين كمپانى كار 
مى كردند، سيستمى جديد براى هدايت بهتر وسايل نقليه بدون 

راننده راه اندازى كرده اند.
سروش صالحيان و مينا رزِك، دو مهندسى هستند كه توانسته اند 
دستگاه كوچكى براى طراحى خودروهاى بدون راننده بسازند و 

مسير توسعه اين گونه خودروها را هموار كنند.
نام دســتگاه جديد توليد شده، Aeva مى باشــد و آن طور كه 
مشاهدات نشان مى دهد، از نوعى ليزر در عملكرد آن بهره گرفته 

شده است.
اين دستگاه داراى حسگرهاى مؤثرى براى كنترل وسايل نقليه 

است و مى تواند سرعت هاى مختلف را اندازه گيرى كند.
* بازار 42ميلياردى خودروهاى خودران

بر اساس تحقيقات اخير، ارزش بازار خودروهاى بدون راننده تا 
سال 2025 به 42 ميليارد دلار خواهد رسيد و به همين دليل بايد 
سنسورها و حسگرهاى جديد و قوى ترى بر روى آن ها نصب شود. 
در حال حاضر اتومبيل هاى بدون راننده بيشتر براى رانندگى در 
سرعت هاى بالا، آب و هواى نامناسب و شرايط مشابهى كه در آن 

انسان قادر نيست به تنهايى خودرو را كنترل كند، مورد استفاده 
قرار مى گيرند. پيش از ارائه اين چشــم هوشمند، خودروهاى 
خودران از حسگرهايى به نام Velodyne استفاده مى كردند. 
اين حسگرها قادر به اندازه گيرى فاصله خودرو تا موجودات زنده، 
انسان ها و اشيا بودند و مى توانستند مسيرهاى جاده اى را به طور 
دقيق و واضح در هر شرايطى تعيين كنند و مشخص كردن محل 
دقيق و واضح جاده ها در نقشــه موردى بود كه گاهى اوقات در 

نقشه گوگل و جى پى اس ها دچار مشكل مى شد.
* حسگرهاى جديد براى خودروهاى جديد

اما از سويى مشكل اين حسگرها آن بود كه تنها قادر به دريافت 
اطلاعات از اشياى نزديك به خود بودند و نمى توانستند به طور 
دقيق اشــياى دورتر از خود را تشخيص دهند و پيش از نزديك 
شدن به شىء، بهترين تصميم گيرى و عملكرد را داشته باشند. 
به علاوه ســيگنال هاى ماشــين هاى بدون راننــده داراى اين 
حسگرها زمانى كه به يكديگر نزديك مى شدند، از بين مى رفت 
و اين خود بزرگ ترين مشــكل براى خودروهاى بدون راننده به 

حساب مى آمد.
حسگرهاى Aeva با فرستادن موج هاى نورى پيوسته، مى توانند 

سيگنال هاى پيچيده اى را كه از اشيا ساطع مى شوند، بخوانند. 
در واقع اين دستگاه ها مى توانند تصوير دقيقى از اشيا را با سرعتِ 
رديابى بالا، ايجاد كنند. موج مداوم اين دســتگاه موجب ايجاد 
گستره وضوح بيشترى از اشيا مى شــود و با ساير سنسورهاى 
نورى تداخل ايجاد نمى كند و همچنين توانايى اندازه گيرى در 

عمق بالا را دارا است.
* كاهش هزينه ها و خسارت هاى رانندگى

Aeva نسل جديدى از سنســورهاى كاربردى تر، كوچك تر و 
مقرون به صرفه تر براى اســتفاده در خودروهاى بدون راننده و 

توسعه يافته است. 
البته واضح است كه حسگرهاى خودروهاى بدون راننده در حال 
توسعه و تكامل هستند و در سال هاى آينده شاهد حسگرهاى 
جديد و پيشرفته اى بر روى خودروهاى بدون راننده خواهيم بود 

كه به ماشين ها امكان تصميم گيرى بهترى مى دهند.
بر اساس مشاهدات و يافته هاى پژوهشگران اين حوزه از فناورى، 
بزودى وجود ماشــين هاى بدون راننده در زندگى عموم مردم 
موجب صرفه جويــى در زمان افراد و كاهش خطرات انســانى 

احتمالى در حوادث رانندگى خواهد شد.

توليد چشم هاى هوشمند جديد براى خودروها توسط مهندسان ايرانى

خودروهاى خودران، هزينه هاى ترافيكى را كاهش مى دهند
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فرهنگ
 هنر/ محمدعلی میرزایی  »بیســت و یک 
روز بعــد« ملودرامی اجتماعی به نویســندگی 
مشترک ســید محمدرضاخردمندان و احسان 
ثقفی اســت و داستان نوجوانی را روایت مي كند 
كه در راه تحقــق آرزوی ناكام پدرش با چالش 
بسیاری روبه رو می شود.  محمدرضا خردمندان، 
فیلمساز پرافتخار فیلم كوتاه و دانش آموخته رشته 
كارگردانی دانشگاه صدا و سیما، در طول یک دهه 
فیلمسازی وكار هنری بیش از ۳۰ عنوان جایزه 
ملــی را در 4 حوزه داستان نویســی، كارگردانی 
مســتند، كارگردانــی داســتانی و كارگردانی 
انیمیشن از جشنواره های فیلم كوتاه تهران، شهر، 
۱۰۰، رویش، رشــد، عمار و... كسب كرده است.  
ساره بیات، حمیدرضا آذرنگ، امیرحسین صدیق، 
مهدی قربانی، سیدجلال فاطمی، رضا استادی، 
حسین شریفی، مهسا هاشمی، راستین عزیزپور 
و امیرعلی محمودی از جمله بازیگرانی هستندكه 
در نخستین محصول سینمایی باشگاه فیلم سوره 

نقش آفرینی كرده اند.
در میزگردی با حضور محمدرضا شفاه تهیه كننده 
»بیست و یک روز بعد« و خردمندان كارگردان 
این فیلم درباره این اثر تحسین شــده كه اكنون 
در تعدادي از ســینماهاي كشور در حال اكران 
است، صحبت كرده ایم. در ادامه این گفت و گو را 

می خوانید. 

 در هفته دفاع مقدس قــرار داریم و در 
»بیســت و یك روز بعد« هم با نوجواني 
رو به رو هســتیم كه آماده است از خانواده 
و مــادرش دفاع كند. شــاید از این منظر 
می توانیم بگوییم كه موضوع اصلی این فیلم، 
دفاع مقدس است. آیا با این نظر موافقید؟ 
بویژه اینكه فیلم هاي ژانر دفاع مقدس ما 
تكراري شده اند و حرف تازه اي براي مخاطب 

ندارند. 
شفاه: من خیلی خوشحال هستم كه این اصطلاح 
را بــرای این فیلم اســتفاده می كنید و به نوعی 

»بیســت و یک روز بعــد« را فیلم دفاع مقدس 
می دانید. ما بــا آقای خردمندان در مورد همین 
موضوع و بــا همین نگاه دربــاره فیلم صحبت 
كردیم. شاید آقای خردمندان برای همین موضوع 
پافشــاری می كردند. در عین حــال متوجه آن 
هستیم كه فیلم هایی كه موضوع آن ها جنگ و 
دفاع مقدس اســت، تنوع و گستره زیادي دارند؛ 
از این منظر كه مضمون دفاع مقدس ساحت های 
مختلف دارد. یک جا میدان نبرد است و دشمن 
با شما در حال جنگیدن است و باید از كیان خود 
دفاع كنید. این یــک گونه از دفاع و جنگیدن و 
نبرد است. نبرد دیگری كه به خاطر موضوعش 
عمومیت بیشتری دارد، نبرد ما انسان ها در مقابل 
چالش هایی اســت كه به صورت روزمره با آن ها 
روبه رو هستیم و در این چالش ها باید مردانگی و 
استقامت خودمان را تقویت كنیم و راه آن مبارزه 
اســت. تعبیر شما درست است و »بیست و یک 
روز بعد« فیلمی است كه به مضامین دفاع مقدس 
كاملاً نزدیک است. اما به نظر بنده آن چیزی كه 
تکراری شده، ساختن فیلم درباره دفاع مقدس از 
سوی كسانی است كه نگاه و فعالیت آن ها تکراری 
شده اســت. فیلمی كه خانم قیدی برای جنگ 
ســاختند، آیا تلاش برای روایت از جنگ نبود؟ 
این نشان دهنده این است انسداد سینمای ایران 
به این مربوط اســت كه به نسل جوان فیلمساز 
امروز بها نمی دهیم. نســل گذشته به جای آنکه 
خودشان مستقیماً تولید اثر داشته باشند، باید به 

عنوان مشاور در كنار جوانان فعالیت كنند. 
خردمندان: یک سری از واژه ها متأسفانه كلیشه 
شده اند، در صورتی كه این واژه ها و اصطلاحات 
ابعاد مختلفی دارند. مثــلاً »دفاع مقدس« ابعاد 
متفاوتی دارد ولي ما عادت داریم كه اصطلاحی 
را در ســینما باب كنیم و آن را تکرار نماییم. اگر 
می گوییم دفاع مقدس، منظورمان فیلمی است 
كه حتماً در پایه جنگ ســاخته شده است. ولی 
دفاع مقدس از زمانی شــروع می شود كه شما با 
شیطان خود مبارزه می كنید. زندگی ما صحنه 

نبرد است كه این نبرد از سطح خانواده و اجتماع 
شروع می شود و حتی شاید از آن هم فراتر می رود 
و شــما زماني دارید از انســانیت دفاع می كنید. 
زمانی كه ما از ارزش های موجود و اخلاقی دفاع 
كنیم، می توان از این دفاع هم  با نام دفاع مقدس 
یاد كرد. فیلم »بیست و یک روز بعد« هم اگر با 
همین پایه بازخوانی شود، می تواند یک فیلم دفاع 
مقدس باشــد. من با این نظر شما كه می گویید 
فیلم های دفاع مقدس تکراری شده اند، مخالفم 
بلکــه بنده معتقدم فیلم های بدی در این زمینه 
ساخته شده اند. ما متأسفانه در این حوزه به بیان و 
روایت تازه ای نرسیدیم و نتوانستیم زیبایی شناسی 
تازه ای را به این حوزه فیلمســازی اضافه كنیم. 
به جاي این كار، از یک ســری كلیشه های تازه 
پیروی كردیم. فیلمسازی در این زمینه را كسانی 
در دست گرفتند كه شاید تخصص كافی نداشتند 

و به نظرم روش پرداخت آن غلط است. 

 درباره مخاطب فیلــم چه ایده و نظري 
داشتید؟ آیا همان زمان كه شروع به ساخت 

نمودید، با این ایده شروع كردید كه صرفاً 
مخاطب فیلممان را كودک و نوجوان در نظر 

بگیریم؟ 
خردمنــدان: فیلم »بیســت و یــک روز بعد« 
مخاطبانــی از همه ســنین دارد. حضــور در 4 
جشنواره نشان دهنده این است كه بازخوردهای 
خوبی از فیلم دریافت شده است و این بازخوردها 
صرفاً از جانب مخاطب خاص و مشــخصي نبود 
چون هر كســی می تواند مابه ازای خــود را در 

این فیلم روي پرده ســینما ببیند. از این جهت 
می توان گفت كه فیلــم مخاطب خاصی ندارد؛ 
اگرچه می توان گفت كه این فیلم قادر است برای 
نوجوان امروز كاملاً نوستالژیک باشد و در ذهن او 
حک شــود و به همین دلیل توصیه می كنم كه 

همه با خانواده این فیلم را تماشا كنند. 

 »بیســت و یك روز بعــد« اولین فیلم 
از تجربه  بلند شما محسوب می شود. بعد 
موفق چندســاله در ســینماي كوتاه، آیا 
آن رضایتمندی برای شــما به عنوان یك 
فیلمساز در این فیلم بلند هم تكرار شده 

است؟ 
خردمنــدان: من مجموعاً نمــره قبولی به فیلم 
می دهم ولی واقعاً این همان چیزی نیســت كه 
فکر می كردم. یک نظریه وجود دارد كه می گوید 
اگر 7۰ درصد از آن چیزی كه در ذهن كارگردان 
وجــود دارد اتفاق بیفتد، فیلم تقریباً موفق بوده 
است. من فکر می كنم كه این فیلم نمره قبولی 
از طرف خودم گرفته اســت. اما چون »بیست و 

میزگرد قدس با كارگردان و تهیه كننده فیلم سینمایي »بیست و یك روز بعد« 

صحبت از سينماي سفارشي يک حرف تاريخ گذشته است

وگو گفت

خبر

شرفخانی در گفت و گو با قدس تأكید كرد 
موقوفات باید به صورت علمی و اقتصادی 

مدیریت شوند 
 فرهنگ/ زهره كهندل   معاون فرهنگی و اجتماعی سازمان اوقاف 
و امور خیریه بر مدیریت موقوفات به صورت علمی و با رویکرد اقتصادی 
و بهره ورانه تأكید كرد. حجت الاســلام والمسلمین احمد شرفخانی در 
گفت و گو با خبرنگار ما افزود: برای تبلیغ فرهنگ وقف باید از ســاختار 
رســانه، آموزش و پرورش و دانشــگاه ها بهره برد. البته در چند ســال 
اخیر توانســتیم در مجموعه آموزش و پرورش چند عنوان درســی با 
موضوع وقف قرار دهیم؛ به طوری كه در مقطع ابتدایی و متوسطة اول 
درســی با موضوع وقف وجود دارد. او ادامه داد: در عرصه دانشگاهی نیز 
دانشکده های علوم انسانی مسائل مرتبط با وقف كه نیاز به كار علمی و 
تحقیقاتی دارد را موضوع پایان نامه های دانشگاهی قرار داده اند و ما برای 
آن ها امتیازاتی هم قائل شــده ایم. در یک دهه اخیر به اندازه انگشتان 
دســت، پایان نامه با موضوع وقف نداشــتیم اما الان سالانه از حدود4۰ 
رساله با موضوع وقف در مقاطع كارشناسی، ارشد و دكترا دفاع می شود. 
به گفته وی، صدا و سیما و رسانه ها هم باید برای تبلیغ و ترویج فرهنگ 
وقف پای كار می آمدند. اگرچه در این عرصه كارهایی انجام شــده ولی 
توفیق قابل توجهی نداشته ایم زیرا رسانه ها به موضوع وقف به عنوان یک 
نهاد سازمانی نگاه می كنند در حالی كه سازمان اوقاف یک نهاد اجرایی 

هست و آنچه اهمیت دارد، ترویج فرهنگ وقف است. 
شرفخانی با اشاره به اهمیت آموزش مبلّغان برای تبلیغ و ترویح وقف، 
بر ضرورت مدیریت علمی موقوفات تأكید كرد و گفت: موقوفات باید با 
نگاه اقتصادی و علمی اداره شــوند. باید درآمدی برای موقوفات كسب 
شود و نیت واقف از محل آن درآمد اجرا گردد. اگر این موقوفه به صورت 

اقتصادی مدیریت نشود، درآمدی هم ندارد. 
به گفته وی، در بسیاری از موارد كه موقوفات از بین رفته، به این دلیل 
بوده كه نگاه اقتصادی به آن موقوفه وجود نداشته است و همة درآمد آن 
هزینه شده كه بعد از چند سال، آن موقوفه با مشکل مواجه شده است. 
معاون فرهنگی و اجتماعی سازمان اوقاف و امور خیریه تأكید كرد: آنچه 
در مجموعه ســازمان اوقاف اهمیت دارد، این است كه بخشی از درآمد 
موقوفات هم باید سرمایه گذاری شود تا برای حفظ عین موقوفه هزینه 
شود.  شرفخانی این نگاه را به مدد مدیریت تخصصی قابل تحقق دانست 
و افزود: نمی توان كسانی كه در بخش های اقتصادی آموزش دیده اند را 
برای این عرصه به كار گرفت. ما برای این موضوع، رشــته دانشــگاهی 
»مدیریت موقوفات« را  برای اخذ مجوز به شورای گسترش وزارت علوم 
داده ایم كه برای مقاطع كارشناســی و كارشناسی ارشد در نظر گرفته 
شــده تا به رشته های دانشگاه علوم و معارف قرآنی كه زیر نظر سازمان 
اوقاف است، اضافه شود.  او یادآور شد: ارائه رشته دانشگاهی »مدیریت 
بقاع متبركه« هم در دســتور كار اســت كه پس از آماده سازی، پرونده 
آن برای اخذ مجوز به شــورای گسترش می رود.  شرفخانی تأكید كرد: 
مدیریت موقوفات در كشــور ما باید به صورت علمی و تخصصی باشد 
زیرا فقط ســازمان اوقاف مسئول مدیریت موقوفات نیست. گاهی یکی 
اموالش را وقف می كند و پسرش یا شخص مشخصی را متولی آن موقوفه 
می گذارد. ما معتقدیم كه متولیان موقوفات باید آموزش و دانش مدیریت 
موقوفات را با رویکرد اقتصادی و بهره ورانه داشته باشند تا مانایی و پویایی 

موقوفات، همیشگی و پایدار باشد. 

وام برای دانشجویان متقاضی شركت 
در راهپیمایی اربعین

ایرنا: معاون فرهنگی وزارت علوم، تحقیقات و فناوری گفت: دانشجویان 
متقاضی شــركت در راهپیمایی اربعین حسینی از طریق صندوق رفاه 
دانشــجویی وام می گیرند. حســین میرزایی افزود: مبلغ این وام برای 
دانشجویان مجرد ۱۰ میلیون ریال و برای دانشجویان متاهل ۱5 میلیون 
ریال اســت. وی تاكید كرد: جامعه دانشجویی كشور در حوزه مذهبی 
بخصوص اربعین حسینی بسیار فعال است و اگر دیندارتر و انقلابی تر از 
دیگر بخش های جامعه نباشد كمتر هم نیست اما این وجهه دانشگاهیان 
به صورت مناسب به جامعه معرفی نشده است. میرزایی برگزاری كنگره 
ملی شهدای دانشجو را یکی از افتخارات جامعه دانشگاهی عنوان كرد 
و افزود: برگزاری این كنگره و همچنین تشــکیل ستاد ملی راهیان نور 
دانشگاهیان كشور اتفاق خوبی است كه در زمینه معرفی و تقویت وجهه 

دینی و مذهبی جامعه دانشگاهی كشور انجام شده است. 

صندوق  رئیس  مهر: 
رفــاه دانشــجویان از 
آمادگــی خوابگاه های 
بــرای  دانشـــجویی 
پذیرش دانشجویان در 
جدید  تحصیلی  سال 
خبر داد و گفت: طی 
۲ سال گذشته 7 هزار و ۲۰۰ ظرفیت خوابگاهی از 
محل اجاره ساختمان ها تأمین شد. مجتبی صدیقی 
افزود: صندوق رفاه دانشــجویان بــرای رفع كمبود 
خوابگاهی، ودیعه مســکن مجردیِ متمركز تحت 
عنوان »رهن ســاختمان برای اجاره« ارائه می دهد 
كــه از این طریق نیز ۲ هــزارو ۸۰۰ نفر به ظرفیت 
خوابگاه مجردی اضافه شده است. به همه دانشگاه ها 
اعلام كرده ایم كه اگر با كمبود خوابگاه دولتی مواجه 
شدند، خوابگاه های غیردولتیِ تحت نظارت دانشگاه ها 

را برای مراجعه دانشجویان توصیه كنند. 

افزایش 7 هزار ظرفیت خوابگاهی
مهر: یک متخصــص 
حــــوزه ســـــایبر 
ژورنالیسم در جلســه 
نقد و بررســی كتاب 
»خانواده مســلمان و 
فضای مجازی« نوشته 
ســعیدرضا عاملی، از 
ابتلای غالب كاربران اینترنت به آنچه او »ســندرم 
دانلود« خواند، سخن گفت. یونس شکرخواه با اشاره 
به مفهوم واژه »User« در فضای ســایبر و اینکه 
كاربــران فضای اینترنت عمدتــاً گیرنده اطلاعات 
هســتند و كمتر پیــش می آید كــه اطلاعاتی را 
بارگذاری  كنند، گفت: با عرض تأسف باید بگویم كه 
شما وقتی به اینترنت وصل می شوید، مظهر دانلود 
هســتید و نه آپلود و این همان سندرمی است كه 
امروزه بســیاری از ما به آن مبتلا شده ایم؛ سندرم 

دانلود. 

ابتلای کاربران اینترنت به دانلود 
آژانس  مدیــر  ایبنا: 
ادبــی »پــل« گفت: 
هدف اصلی، معرفی و 
عرضه آثار ایرانی است 
كه این آژانس از طرف 
ناشران  و  نویسندگان 
بازاریابی  اجازه  ایرانی 

برای فروش كپی رایت و ترجمه آثارشان را دارد. 
مجید جعفری اقدم درباره شركت در نمایشگاه كتاب 
فرانکفورت ۲۰۱7 افزود: این نمایشــگاه مهم ترین و 
معتبر ترین نمایشگاه كتاب در جهان از نظر مبادلات 
كپی رایت و ترجمه كتاب  اســت. همچنین در این 
نمایشگاه برقراری ارتباط با ناشران، آژانس های ادبی، 
مسئولان كپی رایت مؤسسات مختلف در حوزه كتاب 
و نشر و نیز انتشارات مختلف در دیگر كشورها میسر 
می شود. این آژانس ادبی تاكنون توانسته با ۲6 آژانس 

ادبی زمینه های همکاری مشترک را پدید آورد. 

تلاش برای عرضه آثار ایرانی 
فرهنــگ: معــاون 
مطبوعاتــی وزیــــر 
فرهنــگ و ارشــــاد 
اینکه  بیان  با  اسلامی 
بانوان صاحب رســانه 
فرهنگ  توســعه  در 
پیشـــگام  عمومــی 
هســتند و رفع دغدغه های صنفی آن ها در اولویت 
اســت، گفت: دولت دوازدهم از مدیریت بانوان در 
رسانه های كشور حمایت می كند. حسین انتظامی در 
نشست هم اندیشی با بانوان مدیرمسئول رسانه های 
كشور با اشاره به تسهیل روند اعطای مجوز و رویکرد 
دولت در حمایت از بانوان در مدیریت رســانه ها، از 
رشــد معنادار تعداد خانم های مدیرمسئول طی 4 
سال گذشته خبر داد. وی با اشاره به مشکلات خاص 
بانوان بر توجه به این تفاوت ها در  سیاست گذاری های 

مسئولان تأكید كرد. 

حمایت از بانوان در رسانه ها 

کوتاهوخواندنی

ایسنا: معــاون آموزشی وزیر علوم، تحقیقات و فناوری با بیان اینکه طی ۲ سال 
گذشته ۸۰۰ برنامه درسی در كشور بازنگری شده است، گفت: این كار با رویکرد 
كارآفرینی صورت گرفته اســت تا زمینه منطبق شدن دروس با نیازهای جامعه را 
فراهم كند. دكتر مجتبی شریعتی نیاســر تعداد دانشجویان دكترا در رشته های 
مختلف در كشور را 97 هزار نفر دانست و افزود: در سال تحصیلی جدید ۲4 هزار 
و 4۰۰ نفر در مقطع دكترا در رشــته های مختلف در دانشگاه های كشور پذیرش 

شدند. 
وی تعداد دانشجویان مقطع لیسانس در سال تحصیلی جدید را بیش از ۳75 هزار 
نفر عنوان كرد و افزود: تعداد دانشــجویان مقطع فوق لیسانس در سال تحصیلی 

جدید بیش از ۳۲5 هزار نفر است. 
او از اختصاص ۱۱۰ میلیارد تومان برای ارائه تسهیلات به دانشجویان دكترا خبر 
داد و گفت: با اختصاص این مبلغ در ســال جاری، ماهانه حدود 7۰۰ هزار تومان 
تسهیلات ویژه دانشجویانی با شرایط خاص از جمله دكترای روزانه ارائه می شود. 

دانشگاه

بازنگری 800 برنامه درسی 
با رویكرد كارآفرینی 

فارس: مداح و پیرغلام اهل بیت)ع( گفت: تنها راه تأثیرگذاری مداحی آراستگی 
مداح به تقوا، تدین، زهد و ورع به نحو احسن است تا بتواند الگوی مناسبی برای 

مستعمین بویژه جوانان باشد. 
ماشاءالله عابدی با اشاره به نقش ممتاز مداح و سخنران در جذب نسل نوی انقلاب، 
گفت: هر جذبی مورد تأیید نیست. جذبی كه گرایش به دین، امام حسین)ع(، تقوا 
و معنویت بیاورد، مد نظر اســت. وی با بیان اینکه مداحان به گنجاندن مباحث 
حماسی در اشعار آیینی اهتمام دارند، افزود: نمونه عینی و مسلم شعرهای حماسی 
زنده نگه داشتن مدافعان حرم است كه حتی كودكان هم آن را زمزمه می كنند. در 
واقع در جامعه وضعیتی ایجاد شده كه حمایت از مدافعان حرم به فرهنگ تبدیل 

شده است. 
عابدی با تأكید بر اینکه نقش مداحان در پررنگ  كردن مدافعان حرم بی بدیل است، 
خاطرنشان كرد: در در خطابه های امام حسین)ع( و یاران ایشان شعارهای حماسی 

هم دیده می شود. امروزه هم مداحان این كار را كم  و بیش انجام می دهند. 

فرهنگعاشورا

نقش مداحان در حمایت 
از مدافعان حرم 

آنچهمیخوانید

فیلــم مخاطــب خاصــی نــدارد، 
اگرچه می توان گفت که این فیلم 
مي تواند برای نوجوان امروز کاملاً 
نوســتالژیک باشــد و در ذهن او 
حک شود. به همین دلیل توصیه 
می کنم کــه همه با خانــواده این 

فیلم را تماشا کنند
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هــنر

یک روز بعد« نخستین فیلم بلند داستاني من بود 
و من هم با محدودیت هایی كه هر فیلمسازی با 
آن روبه روست دست و پنجه نرم كرده ام، مجموعاً 
احساس می كنم كه كارم رضایت بخش بوده است. 
این را هم بگویم كه »بیست و یک روز بعد« ادامه 
فیلم های كوتاه قبلی بنده است و همان دغدغه و 
تفکرهای قبلی در این فیلم هم هست و به آن ها 

پرداخته مي شود. 
شــفاه: برای كســی كه كاری را انجام می دهد 
و فیلمی را تولیــد می كند، زمانی رضایت كامل 
ایجاد می شــود كه نتیجه كار را ببیند. وقتی كار 
به اتمام رسید و توانست نتیجه كار خود را ببیند 
و نظرات دیگران را بشنود، مجموع این نظرات و 
برآیند دیدگاه هاي دیگران درباره عملکردش او را 
متوجــه مي كند كه آیا رضایت كافی از كار خود 
دارد یــا نه. با توجه به اینکــه ما فیلم را با مردم 
تماشا كردیم و نظرات عمومی را شاهد بودیم و 
حالا كه فیلم اكران شده است نظر منتقدان را هم 
دیدیم، می توانیم بگوییم كه برای این فیلم باید 
شدت رضایت را اندازه بگیریم. ما در حال حاضر 
با فیلمی مواجه هستیم كه سطح رضایت بالایي 
را نشان می دهد و همین مسئله چیزی است كه 

باعث مي شود احساس رضایت كامل كنیم. 

 وقتي ایده ساخت »بیست و یک روز بعد« 
در باشگاه فیلم سوره مطرح شد، آیا از همان 
ابتدا گیشه و فروش برایتان امری مهم بود یا 

اینكه به مسائل دیگري فكر مي كردید؟ 
شــفاه: اولین مواجهه ما با گیشــه بوده است. ما 
هیچ وقــت دنبــال تولید اثری نبودیــم كه تنها 
خودمان را راضی كنیم بلکه به دنبال اثری بودیم 
كــه اگر مخاطب آن را می بینــد، در مرحله اول 
خودش از دیدن فیلم احساس رضایت كند و در 
مرحله دوم دیگران را نیز به دیدن آن فیلم ترغیب 
كند. در »بیست و یک روز بعد« با دركی كه تا آن 
روز از گیشه داشتیم، گیشه برایمان مهم بود و به 

دنبال كسب رضایت حداكثریِ مخاطبان بودیم. 
اكــران این فیلم حتماً تجربــه یک اكران مهم و 
حرفه ای در حوزه ســینما را به ما و تجربیاتمان 
اضافه كرده اســت كــه در فیلم های بعدی از آن 

استفاده می كنیم. 
بنده فکر می كنم به نســبت آنچــه كه برای ما 
اهمیت داشت، چیزی كه امروز اتفاق می افتد، امر 
مثبتي است. این فیلم در حوزه گیشه هم سبقت 
گرفته و در حد امکانات و بضاعتی كه در اختیار 

فیلم قرار گرفته اســت، در گیشــه هم الحمدلله 
موفق بوده است. 

خردمندان: اساســاً باید در ابتدا این پرســش را 
مطرح كنیم كه گیشه به چه معناست؟ گیشه به 
این معناست كه یک فیلم سینمایي بتواند خرج 
خود را درآورد و ســود كنــد. هر قدر كه از خرج 
خود فراتر رود، آن فیلم گیشــه داشته است. باید 
به آن توجه داشــت كه آن فیلم با چه هزینه ای 
تهیه شده است سپس درباره آن صحبت كرد كه 
آیا در گیشه توفیق داشــته است یا خیر. از این 
دیدگاه، »بیست و یک روز بعد« از نظر من فیلم 
كاملاً موفقی در گیشه بوده است. چون فیلم بعد 
از اكران عمومی، اكران مدارس، پخش رایت و در 
نهایت پخش بین الملل را در پی خواهد داشت و 
بازهم به فروشش اضافه خواهد شد. در جشنواره 
فیلم كودک و نوجوان كه همین امسال در اصفهان 
برگزار شد، فیلم ما و فیلم »پایان رؤیاها« از سوی 
كشورهای  آلمان و اتریش درخواست پخش كننده 
در زمینه بین الملل را داشتند و این نشان دهنده 

آن است كه حیات فیلم ادامه خواهد داشت. 

 در طول زماني كه فیلم در جشــنواره 
پخش شــد و بعد از آن و تا همین دوره كه 
فیلم اكران عمومي شد، هجمه های بزرگی 
برای فیلم ایجاد شد و گفته شد كه این فیلم، 
سفارشی بوده است. آیا این موج كار شما را 

دچار اختلال نكرده است؟ 
 خردمندان: بوی سفارشــی بودن از این فیلم به 
مشام مخاطب نمي رســد چون »بیست و یک 
روز بعــد« محصول  جمعی اســت كه هر آنچه 

خواستند و توانستد برای این فیلم انجام دادند. 
از این نظر می توان گفت كه این فیلم سفارشی 
نبوده است. ممکن است كه این حرف ها در پشت 
صحنه گفته شود مانند اینکه شاید بنده صحبتی 
را با شــما مطرح كنم اما شهامت اینکه آن را در 
رســانه بگویم، ندارم چون خودم هم به آن باور 
ندارم. ولی اگر فیلم خوب باشد، نمی توانم كاری 

انجام دهم. 
شفاه: اساساً امروز صحبت از سینمای سفارشی 
از جانب هر كسی یک حرف تاریخ گذشته است. 
محمدحسین مهدویان آن چیزی را كه خواسته 

بود، بر پرده سینما آورد. 
نسل جدیدی كه وارد سینما شده اند، آدم هایی 
نیســتند كه زیر بار سفارشی ســاختن بروند و 
كسانی كه امروز به دنبال ساخت آثار سفارشی 

می روند، اصلًا دیده نمی شوند. 

 در فیلم، هسته اصلي داستان و بار روایت 
قصه در دست مهدی قربانی است كه یک 
بازیگر نوجوان است، آیا اینكه بار اصلي فیلم 

بر دوش یک بازیگر كم تجربه باشــد، برای 
شما ریسک بزرگي نبود؟ 

خردمندان: بله، حرف درســتي است و این كار 
ریســک بزرگی است، آن هم در سینمای ما كه 
مؤلفه هایي وجــود داردكه اگر آن هــا را رعایت 

نکنیم، فیلممان حذف خواهد شد. 
با علم به همه این مسائل، ما تصمیم گرفتیم كه 
اعتماد كنیم و با تکیه به قصه ای كه داشــتیم و 
صداقتی كه در روایت داســتان ما وجود داشت، 
این كار را انجام دهیم. در حال حاضر این جنس 
از قبل شکست خورده قلمداد می شود و متأسفانه 
ســینمای ایران این گونه فیلم ها را باور نمی كند. 
امــا ما تصمیم گرفتیم كه برخلاف روند معمول 

سینماي ایران این ریسک را بپذیریم. 

 ان شاء الله برای آینده كار مشتركی را با 
هم خواهید داشت؟ 

شفاه: ان شــاء الله كار جدیدی را برای سال آینده 
شروع خواهیم كرد كه در حال حاضر در مرحله 

متن قرار دارد.

ســیاوش  فــارس: 
تهمورث، كارگردان و 
بازیگر سینـما، گفت: 
امروز در سراسر ایران 
تعزیــــه  نسخه های 
زیــادی وجــود دارد 
كه متأســفانه خیلی 

از آن ها تقلبی اســت. مســئولین و مدیران هنری 
باید در این عرصه فعال شــوند كه متأسفانه آن ها 
هم هنر را به شــوخی گرفته اند. وی افزود: مشکل 
ما این است كه اصولاً نمایش و تعزیه را به شوخی 
گرفتیم. كدام مدیر ما واقعاً درباره هنر این مملکت 
فکر می كند؟ مسئول فرهنگی ما چند بار در سال 
تئاتر یا فیلم می بیند؟ من به جرئت می گویم كه 5 
بار هم نمی بیند! وزیر ارشــادمان چند بار در سال 
تئاتر می بیند. اینکه ما سالی یک بار جشنواره آیینی 
سنتی داشته باشیم كه كار نشد. این شوخی است. 

برخی مسئولان هنر را شوخی گرفتند 
فــارس: محمدعلی 
كارگـــردان  ساربان، 
تئاتــر و تلویزیــون، 
با اشــاره بــه دلایل 
تعزیه ها  محدودشدن 
و مراســمات مذهبی 
از ایــن جنس در ماه 

محــرم توضیح داد: این نــوع نمایش یک نمایش 
مناســبتی است یعنی باید در زمان خود اجرا شود 
تــا تأثیر خودش را بگــذارد. در محرم و صفر تمام 
خیابان ها، مغازه ها و حتی خانه ها سیاه پوش شده اند 
و در سراسر شهر شعارهای مذهبی نوشته شده است 
و این جنبه عمومی و حالت فراخوان دارد. به همین 
دلیل است كه تأثیرگذاری تعزیه در ماه محرم بیشتر 
است و در ماه های دیگر كه ایام شادی و زندگی ما 
است، سعی می كنند كه حرمت تعزیه و محرم را نگه 

دارند و آ ن ها را بیجا خرج نکنند.

افزایش تأثیرگذاری تعزیه درمحرم
مهر: غلامرضا آزادی، 
تهیه كننـده فیلم های 
ســینمای كودک، از 
اینکه شـــرایط اكران 
فیلم های كـــودک و 
نوجوان در ســینمای 
ایــران به درســــتی 

فراهم نیست انتقاد كرد. وی درباره زمان اكران فیلم 
سینمایی »سندباد و سارا« گفت: با توجه به اینکه 
قرار است این فیلم در گروه سینمایی آزاد به نمایش 
دربیاید، مشغول جلب رضایت سینماداران هستیم. 
وی افــزود: با وجود قول هایی كه بنیاد ســینمایی 
فارابی داده بودند ولی هیچ كمکی از ســوی آن ها 
به ما نشــد. گویا فیلم های كودک و نوجوان جایی 
در فرهنگ سینمای ایران ندارند. در چنین شرایطی 
آن هایی كه اقدام به ساخت فیلم كودک می كنند، 

در واقع از خودگذشتگی و ایثار می نمایند. 

ساخت فیلم کودک ا یثارمی خواهد
ایسنا: برزو ارجمنــد 
اهمیت  بــر  تأكید  با 
قصه در ســـریال های 
گفــت:  تلویزیونــی، 
زمانی كه در كار طنز و 
جدیِ تلویزیونی قصه 
وجود نداشــته باشد، 

همه ما شکست می خوریم. این بازیگر با بیان اینکه 
دوربین بازیگران را قضاوت می كند، گفت: بازیگری 
كه به تکرار می افتد، عمر نمی كند. نکته ای كه من 
در این 24 ســال فعالیتم یاد گرفتم این است كه 
بی رحم ترین قاضی دنیا دوربین است و دوربین شما 
را قضاوت می كند به گونه ای كه حتی اجازه گرفتن 
وكیل مدافع هم نداری. در واقع گاهی دوربین شما 
را از در بیــرون می انــدازد و نمی توانی برگردی. ما 
زمانی سوپر استارهایی داشتیم كه امروز نیستند، به 

دلیل اینکه دوربین قضاوتشان كرد. 

دوربین بازیگر را قضاوت می کند

چهره - خبر

حوزه هنری: عبدالحمید قدیریان، هنرمند نقاش، درباره شــاخصه های اصلی آثار 
عاشــورایی گفت: در آثار عاشــورایی نکته مهم و حائز اهمیت، منظر و زاویه نگاهِ 
معرفتی هنرمند به واقعه عاشوراست. وی افزود: نگاه به واقعه عاشورا طی قرن ها دچار 

چالش های مختلفی شده است. 
وی با بیان اینکه زاویه نگاه معرفتی هنرمند به واقعه عاشــورا، مهم ترین مسئله در 
آثار عاشورایی است، گفت: هنر زبان بیان اندیشه است و قالب های هنری نسبت به 
محدوده تأثیرگذاری خود می توانند در رساندن پیام ها تأثیرگذار باشند. قدیریان در 
پاسخ به پرسشی مبنی بر اینکه با توجه به اینکه ماه محرم و واقعه عاشورا یک رویداد 
واحد و متعین است، چگونه می تواند در یک اثر هنری تجسمی از كلیشه ها دور شود، 
گفت: به نظرم استفاده از كلیشه ها فی نفسه غلط نیست اما تکرار كلیشه ها می تواند 
فضای مفهومی عاشورا را از ارزش ها تهی كند. همچنین باعث شود كه جمود فکری 
در زاویه نگاه معرفتی هنرمند به وجود بیاورد. اگر هنرمند تفکری پویا داشته باشد، 

استفاده از كلیشه ها می تواند كاربرد داشته باشد. 

هنرهای تجسمی

زاویه نگاه معرفتی 
هنرمند به واقعه عاشورا 

مهر: ساخت موسیقی فیلم سینمایی »به وقت شام« به كارگردانی ابراهیم حاتمی كیا 
به كارن همایونفر رسید. فیلمبرداری فیلم سینمایی »به وقت شام« به كارگردانی 
ابراهیم حاتمی كیا چندی پیش به پایان رســید و در حال حاضر مراحل فنی این 
فیلم در حال انجام اســت. مهراد خوشبخت مشغول تدوین این اثر سینمایی است 
و قرار اســت ویژوال افکت نیز در فیلم وجود داشــته باشد. كارن همایونفر هم قرار 
است موسیقی »به وقت شام« را بسازد. البته او این روزها مشغول ساخت موسیقی 
سریال »عقیق« به كارگردانی بهرنگ توفیقی است و پس از پایان كارهای این سریال 
به ســراغ ساخت موسیقی »به وقت شــام« می رود. همایونفر پیش از این در فیلم 
ســینمایی »بادیگارد« نیز با ابراهیم حاتمی كیا همکاری داشته است. فیلمبرداری 
»به وقت شام« بر عهده مهدی جعفری است. هادی حجازی فر و بابک حمیدیان از 
بازیگران ایرانی فیلم  هستند و جمعی از بازیگران سوری و لبنانی در این اثر به ایفای 
نقش می پردازند. »به وقت شام« یکی از محصولات سازمان هنری رسانه ای اوج در 

سال ۹۶ است.

سینما

جدیدترین خبرها 
از فیلم حاتمی كیا 

گزارش

موسیقی ایران زیر پرچم حسینی 
از گزند حوادث حفظ شد 

هنر: از آلبوم موسیقی »سربلندان« از تولیدات مركز موسیقی حوزه هنری 
با حضور جمع كثیری از اهالی شعر، موسیقی و مسئولان فرهنگی و هنری 
همچون محسن مؤمنی شریف رئیس حوزه هنری، فاضل نظری معاون 
هنری حوزه هنری و حمیدرضا نوربخش مدیرعامل خانه موسیقی ایران 

دوشنبه سوم مهرماه در حوزه هنری رونمایی شد. 

محســن جلیلی، آهنگســاز این اثر، در ابتدای این مراسم با بیان اینکه 
تاریخچه تمدن ها و ادیان با هنر گره خورده است، اظهار كرد: موسیقی در 
تمام ادیان نقش بسزایی داشته است زیرا هنر موسیقی از بی واسطه ترین 
هنرهاست. بسیاری از آثار و نغماتی كه به یادگار مانده و جاودانه شده اند، 

پیوند و رابطه نزدیکی با ادبیات آیینی و موسیقی آیینی دارند. 
وی همچنین گفت: در ســال های اخیر و در بحث موسیقی آیینی دچار 
ركود هســتیم و این اتفاق منجر به آن شده كه مداحی )كه حتماً باید 
آن را به عنوان نوعی از موســیقی آیینی پذیرفت( نیز دچار آسیب شود. 
سالیانی بود كه اساتید و هنرمندان بزرگ موسیقی آثار جامع و ماندگاری 
را در فضای آیینی به یادگار می گذاشتند و این آثار تأثیر مستقیمی بر هنر 
مداحی داشتند. اما چند سالی است كه این عرصه كمی خالی تر شده است 
و ما شــاهد نغمات و ملودی هایی هستیم كه برای اهل بیت)ع( خوانده 
می شــود؛ بدون اینکه در شأن آن ها باشد. محمد معتمدی، خواننده آواز 
ایرانی، نیز در بخش دیگری از این مراسم گفت: بخش زیادی از موسیقی 
و آواز ایرانی كه در من نهادینه شــده، به واســطه نواهای آیینی محرم و 
مداحان خوش صدایی بوده كه در دستگاه های ایرانی روضه می خواندند 
و مداحی می كردند و من آن ها را از كودكی می شــنیدم. همیشه معتقد 
بوده ام كه موسیقی كشورمان زیر پرچم امام حسین)ع( از گزند حوادث 

تاریخی حفظ شده است.  

 موسیقی آیینی برگرفته از موسیقی اصیل ایران
فریــدون شــهبازیان در ادامــه اظهار كــرد: وظیفه موســیقی دانان و 
تهیه كنندگان موسیقی در این عرصه، آن است كه وجدانی بیدار داشته 
باشند و مسئولیتی ســنگین را عهده دار شوند و مهم ترین هدف در این 
زمینه، پیشــرفت و اعتلای موسیقی بویژه موسیقی اصیل ایران و آیینی 
است. موسیقی آیینی برگرفته از موسیقی اصیل ایران یعنی ردیف آوازی 
و موسیقی محلی و مقامی است. آلبوم »سربلندان« نتیجه چنین تلاشی 
است. شهبازیان گفت: آلبوم سربلندان در 15 بخش تولید شده است كه 
خوانندگان جوان كشــورمان در كنار خوانندگان نسل بالاتر خود بخش 
های مختلــف آن را اجرا می كنند. بخش هــای بداهه خوانی این آلبوم 
بسیار جذاب و شنیدنی است. در كنار این آوازها، تصنیف های مختلفی 
را می شــنویم كه ملودی آن ها بر روی شعر ساخته شده و برای شنیدن 

دلنشین هستند.  
حمیدرضا نوربخش، مدیرعامل خانه موســیقی ایران، نیز در سخنانی با 
تأكید بر اینکه یکی از خلأهای جدی امروز ما از نوع آلبوم »ســربلندان« 
اســت، اظهار كرد: واقعیت این اســت كه به دلایلی آثار اندكی در حوزه 
موســیقی آیینی تولید شده و مانند این اثر ســراغ ندارم كه این تعداد 
هنرمند خوب و صاحب كسوت و باصلاحیت در كنار هم آلبومی را برای 
عرض ارادت به ســاحت یکی از بزرگ ترین سرچشمه های فیض تولید 
كنند. وی افزود:  موسیقی عاشورایی یا آیینی نیاز به آسیب شناسی جدی 
دارد. امروز نغمه ها و ملودی هایی كه رایج می شود و رسانه ملی هم خیلی 
به آن دامن می زند، آثار ضعیفی اســت كه می شنویم و مداحی به سمت 
و سویی رفته كه گاهی تبدیل به وهن ساحت معصومین)ع( می شود. در 

حوزه شعر هم اوضاع شاید بدتر از موسیقی باشد. 
مدیرعامل خانه موسیقی ایران با بیان اینکه نغمه ها، ملودی ها و نوحه های 
بسیار غنی از گذشــته داریم، عنوان كرد: یکی از راه های حفظ و انتقال 
موسیقی كشورمان همین مجالس تعزیه و مداحی و... بوده است. از این 
فضاها خیلی می توان استفاده كرد. امروز هم در گوشه و كنار كشور هنوز 
نوحه های قدیمی و اصیل وجود دارد و با شنیدنشان متوجه می شویم كه 

این نواها چقدر دلنشین هستند و چه موسیقی غنی ای دارند. 

آنچه می خوانید

ما هیچ وقــت دنبال تولید فیلمی 
نبودیم که تنها خودمان را راضی 
کنیم بلکه بــه دنبال اثری بودیم 
که اگر مخاطب آن را می بیند، در 
مرحلــه اول از دیدن فیلم لذت 
ببرد و در مرحله دوم دیگران را 

نیز به دیدن آن ترغیب کند 
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خط حادثه

فروپاشى خانه تيمى 3زن در بوشهر 
پليس  رئيــس  قرمــز:  خط 
شهرســتان بوشهر از دستگيرى 
اعضاى باندى خبر داد كه سه زن 
و سه مرد انواع مختلفى از جرايم 

را مرتكب مى شدند. 
ابراهيم عرب زاده،   ســرهنگ 
رئيس پليس شهرستان بوشهر 
كلانترى 14  مأمــوران  گفت: 
تنگك بــا اقدامات پليســى و 

گشت زنى هاى هدفمند در حوزه استحفاظى خانه اى را شناسايى كردند كه با 
حضور زنان فرارى، مواد مخدر را بسته بندى و توزيع مى كردند.

وى اضافه كرد: پليس در يك عمليات هماهنگ اين خانه تيمى را محاصره و 6 
نفر شامل 3 زن و 3 مرد را با وضعيتى نامناسب دستگير كرد.

عرب زاده با بيان اينكه مقاديرى مواد مخدر از نوع حشــيش و ترياك از اين 
افراد كشف شــد اظهار داشت: زنان دستگير شده بومى استان بوشهر نبودند 
كــه با حضور در ايــن خانه ضمن اغفال جوانان شــهر و خريد و فروش مواد 
مخدر،فعاليت هاى مجرمانه ديگرى نيز انجام مى دادند كه پس از تكميل پرونده 

به مقام قضايى معرفى شدند.
رئيس پليس شهرســتان بوشهر همچنين از كشف مقدارى هرويين در شهر 
«چغادك» خبر داد و گفت: گشــت پليس به سرنشينان خودرويى در يكى از 
ميدان هاى شهر چغادك مشــكوك و آن را متوقف كرد. وى تصريح كرد؛ در 
بازرســى از خودرو و دو نفر سرنشين آن كه يكى از آن ها داراى سوابق متعدد 

كيفرى نيز بود مقاديرى مواد مخدر از نوع هرويين كشف شد.

2 تكاور در درگيرى با اشرار 
سيستان و بلوچستان جانباز شدند 

خط قرمز: درگيرى نيرو هاى ايست بازرسى «قطار خنجك»شهرستان زاهدان با 
اشرار مسلح منجر به مجروح شدن 2 تن از پرسنل مرزبانى شد. 

شامگاه دوشنبه يگان تكاورى 106 ايست بازرسى «قطار خنجك» شهرستان 
زاهدان با خودروى اشرار مسلح درگير شدند كه آتش سنگين پرسنل انتظامى 

موجب شد اشرار با توجه به تاريكى شب از محل متوارى شوند.
در جريان اين درگيرى 2 تن از پرسنل نيروى انتظامى به صورت جزيى مجروح 
شدند كه بلافاصله جهت درمان به بيمارستان منتقل شده اند و با توجه به اينكه 

جراحات آن ها سطحى بوده وضعيت جسمانى آن ها رو به بهبود است.
دو مامور مجروح شده اين درگيرى ستوان دوم ياسر كوهى و استوار دوم مجيد 

اسدى اعلام شده است.

روزنــــامــــه  صـــبــح  ایـــــران

خط قرمز
12

توضيح پليس اصفهان درباره 
حركت ناشايست و عجيب 

راننده تاكسى 
انتظامى اســتان  خط قرمز: معاون اجتماعى نيروى 
اصفهان با اشاره به انتشــار فيلمى در فضاى مجازى با 
عنوان «حركت ناشايســت و عجيب راننده تاكسى در 
اصفهان» گفت: موضوع يك اختلاف خانوادگى بوده است 
و راننده و آن خانم همديگر را مى شناســند. وى با بيان 
اين كه اســتنباط اين كه يك اتفاق در جامعه اســت و 
يا اين كه تصادفى رخ داده صحيح نيســت، توضيح داد: 
خانمى كه در تصاوير مشــاهده مى شود قبل از حركت 
راننده تاكســى، با هم در حال صحبت بودند كه راننده 

حركت مى كند.
وى ادامه داد: آن خانم مى خواســته از حركت تاكسى 
جلوگيرى كند اما راننده به راه مى افتد. جهانگيرى اضافه 
كــرد: اين حادثه يك مهر ماه رخ داده اســت و پس از 
بررسى پليس مشخص شد خانوادگى بوده و طرفين از 
هم شــكايت كرده و مانند يك پرونده معمولى در حال 

رسيدگى است. 
در يكى از برنامه هاى تلويزيونى كليپى منتشر شد كه در 
آن راننده تاكســى با سرعت در خيابان در حال حركت 
بوده و خانمى روى شيشــه جلوى خودرو آويزان است، 

اين تصاوير واكنش كاربران را به همراه داشت.

كشف 90 خودروى سرقتى 
در 24 ساعت 

خط قرمز: رئيس پليس پايتخت از دستگيرى سارقان، 
مالخران و موادفروشان پايتخت در عمليات رعد 2 پليس 
خبر داد.  ســردار رحيمى رئيس پليــس تهران درباره 
اجــراى عمليات رعد 2 به منظور ارتقاى امنيت عمومى 
در حضور خبرنگاران گفت: از اولين ساعات روز دوشنبه 
به مدت 24 ساعت با استفاده از پتانسيل نيروهاى جمعى 
شامل كلانترى ها و سركلانترى ها اقدام و در اين راستا با 
هماهنگى مقامات قضايى نسبت به اجراى طرح ورود به 
منزل و مخفيگاه مجرمان كرده و موفق به دستگيرى و 

كشف موثر و چشمگيرى شامل:
دستگيرى 161 نفر خرده فروش موادمخدر و كشف 32 

كيلوگرم انواع موادمخدر.
دستگيرى 329 نفر سارق، مالخر و كشف 90 دستگاه 
خودروى سرقتى و 76 دستگاه موتور سيكلت و كشف 
105 دستگاه انواع دوچرخه و مقادير قابل توجهى انواع 
لوازم خودرو و موتور سيكلت و كشف 350 تلفن همراه و 
همچنين شناسايى و دستگيرى باند سارقان مغازه و لوازم 
خودرو، كه در اين بين سارقان به سرقت هاى ديگر لوازم 

خودرو اعتراف كردند.
كشف 5439 انواع كالاى قاچاق شامل پوشاك انواع لوازم 
آرايشى و بهداشتى و انواع قرص متادون و مواد نيروزا و 

دستگاه رسيور.
وى در آخر خاطرنشان كرد: ارزش اجناس كشف شده 

سى ميليارد و پانصد ميليون ريال است.

خط قرمز: اعضاى باند سرقت از خانه هاى تهران كه پس از 
مرگ همدستشان شناسايى و دستگير شدند، اعتراف كردند 

دو ميليارد تومان از خانه هاى غرب تهران سرقت كردند.
ســاعت 21 روز چهاردهــم خــرداد مــاه از طريق مركز 
فوريت هاى پليســى 110 به كلانترى 141 باغ فيض اعلام 
شد كه سرنشينان يك دستگاه خودرو پرايد سفيد رنگ قصد 
سرقت منزل از طبقات يك مجتمع مسكونى در خيابان اباذر 
را داشته اند كه اهالى مجتمع متوجه شده، با سارقان درگير 

شده و آن ها از محل متوارى شدند.
با تشــكيل پرونده مقدماتى با موضوع «سرقت منزل» و به 
دســتور بازپرس شعبه هشتم دادســراى ناحيه 34 تهران، 
پرونده در اختيــار پايگاه دوم پليس آگاهــى تهران بزرگ 
قرار گرفت. با آغاز رســيدگى به پرونده، كارآگاهان پايگاه با 
شناسايى مالك حقوقى خودرو پرايد مورد استفاده در سرقت 
اطلاع پيدا كردند كه فردى به نام حسن 33 ساله اين خودرو 
را در منطقــه رباط كريم از مالــك آن به صورت قولنامه اى 
خريدارى كرده، اما پس از تحويل خودرو اقدامى براى انتقال 

قانونى مدارك مالكيت خودرو نكرده است.
با شناسايى «حســن. گ»، بررسى سوابق وى در دستور كار 
كارآگاهان قرار گرفت و مشخص شد كه او يكى از مجرمان 
سابقه دار در زمينه ارتكاب جرايم مختلف است كه بار ها به 
اتهام ارتكاب جرايم مختلف مرتبط با سرقت خودرو و منزل 
دستگير و روانه زندان شــده و آخرين بار در اواخر سال 93 

پس از طى دوره محكوميت از زندان آزاد شده است.
سرانجام 25 مرداد مأموران كلانترى 141 باغ فيض در حين 
گشت زنى در حوزه استحفاظى به يك دستگاه خودرو پرايد 
مشكوك شدند كه با بررسى اركان هويتى آن مشخص شد 

كه دستور توقيف خودرو به همراه دستگيرى سرنشينان آن 
در سيستم جامع پليس ثبت شده است؛ همزمان با حضور 
مأموران در محل توقف خودرو پرايد، راننده خودرو بواسطه 
مسدود شدن مسير فرارش توسط مأموران به صورت پياده 
اقدام به فرار مى كند كه طى يك تعقيب و گريز دســتگير 

مى شود.
همزمان با دســتگيرى راننده خودرو، با مراجعه اهالى يك 
مجتمع مسكونى به مأموران كه دقيقا در مقابل آن ساختمان 
اقدام به دســتگيرى راننده پرايد كرده بودند به آن ها اطلاع 
داده مى شود كه در قسمت ورودى پاركينگ ساختمان جسد 
جوانى ناشــناس، حدودا 30-25 ساله پيدا شده كه گويا از 
ارتفاع سقوط كرده و فوت كرده كه بلافاصله موضوع فوت اين 
جوان به اداره دهم پليس آگاهى اعلام و كارآگاهان اين اداره 

نيز در محل حاضر شدند.
با توجه به شواهد موجود از جمله عدم شناسايى متوفى از سوى 
ساكنان مجتمع مســكونى، توقيف خودرو پرايد و شناسايى 
راننده آن به نام حسن به عنوان مجرم تحت تعقيب پايگاه دوم 
آگاهى، تحقيقات از او انجام و مشخص شد كه متوفى يكى از 
اعضاى گروه سارقان به نام مهدى است كه همراه راننده پرايد 

و فرد ديگرى به نام پرويز قصد سرقت داشته اند.
در ادامه رســيدگى به پرونده، با شناسايى هويت متوفى به 
نام «مهدى. ع» و بررســى سوابق وى مشخص شد كه او نيز 
همانند حســن و پرويز از مجرمان سابقه دار و تحت تعقيب 
پليس آگاهى است كه از مدتى پيش از محل سكونتش در 

منطقه رباط كريم متوارى شده است.
همزمان با انجام تحقيقات از حســن و اعتراف صريح وى به 
ده ها فقره ســرقت منزل در مناطق غرب تهران، دستگيرى 

پرويز به عنوان سركرده گروه در دستور كار كارآگاهان پايگاه 
دوم پليس آگاهى تهران بزرگ قرار داشــت؛ نهايتاً آخرين 
مخفيگاه پرويز در منطقه  شــهريار شناسايى، كارآگاهان با 
اطمينان از حضور وى در مخفيگاهش روز 28 شهريور موفق 

شدند او را دستگير كنند.
«پرويز. ر» پس از دســتگيرى و انتقال به پايگاه دوم آگاهى، 
اعترافات «حســن. گ» را تأييد و عنوان داشت: ما فقط پول 
و طلا ســرقت مى كرديم و طلا ها را به يك مالخر در منطقه 

سرآسياب مى فروختيم.
سرهنگ كارآگاه ســعداالله گزافى، رئيس پايگاه دوم پليس 
آگاهى تهران بزرگ، با اشــاره بــه ارزش دو ميليارد تومانى 
پرونده و دســتگيرى خريدار اصلى اموال مســروقه عنوان 
داشت: متهمان در اعترافات خود صراحتا به دهها فقره سرقت 
منزل در مناطق غرب تهران بويژه در دو منطقه باغ فيض و 
جنت آباد اعتراف كرده اند كه با شناسايى چند محل سرقت و 
جمع بندى اظهارات اين تعداد از مالباختگان، تاكنون ارزش 
مالى پرونده به دو ميليارد تومان رســيده و در حال حاضر 
تحقيقات از متهمان براى شناسايى ديگر جرايم ارتكابى شان 
در دســتور كار كارآگاهان پايــگاه دوم پليس آگاهى تهران 

بزرگ قرار دارد.

كه دستور توقيف خودرو به همراه دستگيرى سرنشينان آن 
در سيستم جامع پليس ثبت شده است؛ همزمان با حضور 
مأموران در محل توقف خودرو پرايد، راننده خودرو بواسطه 
مسدود شدن مسير فرارش توسط مأموران به صورت پياده 
اقدام به فرار مى كند كه طى يك تعقيب و گريز دســتگير 

همزمان با دســتگيرى راننده خودرو، با مراجعه اهالى يك 
پرويز به عنوان سركرده گروه در دستور كار كارآگاهان پايگاه 

مرگ سارق جوان در آخرين سرقت

مشكوك شدند كه با بررسى اركان هويتى آن مشخص شد 

خط قرمز- مهدى كاهانى مقدم: يكى از دو آدم ربايى 
كه پريشب با سر و صورت بسته، اقدام به ضرب و شتم و 
ربودن جوان 32 ساله اى در سرخس كرده بودند، با اقدام 

به موقع نيروى انتظامى اين شهرستان دستگير شد.
به گزارش خبرنگار ما اين دو آدم ربا ســاعت حدود 8 
شب سه شنبه مرد جوان راننده يك خودروى جك را 
از مقابل پمپ بنزينى در ســرخس ربوده و با يك پژو 
405 متوارى شده بودند كه با اعلام اين موضوع به مركز 
فوريت هاى پليسى 110، مأموران انتظامى بلافاصله وارد 

عمل شدند.
رئيس پليس خراســان رضوى در اين باره به خبرنگار ما 
گفت: بــا دريافت اين خبر، با توجــه به اهميت موضوع 
دســتورات لازم صــادر و عمليات آزادســازى گروگان 
و دســتگيرى آدم ربايان با هدايت مســتقيم سرهنگ 

دماوندى، فرمانده انتظامى اين شهرستان، آغاز شد.
سردار قادر كريمى افزود: در همين راستا مأموران انتظامى 

سرخس با بررسى اظهارات شاهدان عينى و آثار به جاى 
مانده از آدم ربايان، متوجه شــدند فرد ربوده شده مردى 
حدوداً 32 ساله بوده كه با خودروى جك، مقابل مغازه اى 
توقف كرده و زمانى كه براى خريد وارد اين مغازه شــده، 
دو نفر كه تبر و ميله آهنى در دست داشته اند، به او حمله 
كرده و اين مرد جوان را پس از ضرب و شــتم، ســوار بر 
خــودروى پژو 405 خود كرده و به ســرعت از محل دور 

شده اند.
وى اظهار داشت: مأموران انتظامى در ادامه تحقيقات خود 
به ســرنخ هايى دست يافتند كه بنا به اظهارات فرد ربوده 
شده، نشان مى داد او با يكى از آشنايانش، اختلافات ديرينه 
و خانوادگى داشته است و اين احتمال كه آدم ربايى توسط 
همين فرد انجام شده باشد، قوت گرفت. به همين خاطر 
تحقيقات با دقت بيشترى روى اين موضوع ادامه يافت و 
مأموران دركمتر از 15 دقيقه از وقوع آدم ربايى، فردمورد 
نظر را دستگير كردند كه خيلى زود معلوم شد او يكى از 

دو آدم رباى تحت تعقيب پليس مى باشد.
رئيــس پليس خراســان رضوى تصريح كــرد: به دنبال 
دستگيرى اين فرد و اعترافات او، گروگان 32 ساله نيز آزاد 

و به آغوش خانواده اش بازگردانده شد.
وى با بيان اينكه اين آدم ربايى با انگيزه اختلافات خانوادگى 
روى داده است، خاطر نشان كرد: تحقيقات و جستجوهاى 
پليسى براى شناسايى محل اختفا و دستگيرى متهم ديگر 

پرونده با جديت ادامه دارد.

 گروگانگيرى نافرجام در شهر سرخس



خط بين الملل

سفر سواحل اسپانيا با قتل زن تمام شد
مرد  مشــاجره  قرمــز:  خط 
ميانســال و همسرش در سفر 
تفريحى به جزاير اســپانيا، به 
قيمت جان زن 49 ساله تمام 

شد. 
«مايــوركا»  شــهر  پليــس 
اعــلام كــرد «وارن ليته» 52 
ســاله پس از ايــن واقعه در 
حالى كه هراســان بــود، نزد 

پليس رفت و ماجرا را شــرح داد. او گفت در جريان مشاجره و ناخواسته جان 
همســرش را گرفته است. اين مرد در بازجويى ها گفت: با زنم در اتاق هتل به 
خاطر پوشش نامناســب و رفتارش در باشگاه شبانه مشاجره پيدا كردم و در 
حالى كه كنترل خودم را از دست داده بودم او را هل دادم كه متأسفانه سرش 
به ميز خورد و... عامل قتل پس از بازجويى روانه زندان شد و قرار است بزودى 
محاكمه شود. به گفته كارشناس هاى قضايى در صورت اثبات اتهام قتل، اين 

مرد به 20 سال حبس محكوم خواهد شد.

كور كردن دو چشم مرد ثروتمند 
به خاطر ساعت طلا 

خط قرمز: دو ســارق جوان براى سرقت ساعت گرانقيمت مرد ثروتمند، به  
صورت او اسيد پاشيدند و هر دو چشمش را كور كردند.   اين جنايت كه در روز 
روشن و در يكى ازمحله هاى مسكونى حومه لندن اتفاق افتاد، دومرد موتورسوار 
پس ازهجوم ناگهانى به مردى 75 ســاله، او را با اسيد هدف قراردادند و پس 
از بازكردن ساعت طلايى اش، متوارى شدند. با توجه به اينكه اين مرد چهره 
ضاربــان را به ياد ندارد و امكان چهــره نگارى رايانه اى هم وجود ندارد پليس 
اسكاتلنديارد از مردم خواست در صورت داشتن هر گونه اطلاعاتى درباره دزدان 
خشن با پليس همكارى لازم را داشته باشند. وضعيت بينايى هر دو چشم اين 
پيرمرد وخيم گزارش شده و او اكنون قادر به ديدن نيست، اما پزشكان درتلاش 

هستند مقدارى از بينايى يكى از چشم هاى او را بازگردانند.

80 سال محروميت از رانندگى 
خط قرمز: پســر 20 ســاله كه 
گرانقيمتش  خودروى  بر  ســوار 
با 4 مســافر، رالى ترســناكى را 
در خيابان هاى شهر«منچســتر» 
انگليــس بــه راه انداخته بود به 
به هشدارهاى  بى توجهى  خاطر 
پليس و رانندگــى پرخطر، 80 

سال از رانندگى محروم شد. 
پســر جوان كــه طولانى ترين 

محروميت رانندگى تاريخ را به نام خود ثبت كرده اســت درنخستين دقايق 
بامداد و در خلوتى خيابان ها به خاطر سرعت بالا تحت تعقيب پليس قرار گرفت، 
ســرانجام در حالى كه با سرعت زياد در حركت بود از مسير منحرف و پس از 
برخورد با موانعى متوقف شد. در اين حادثه راننده و سرنشين جلو به طور جزئى 
مجروح شدند. پسر دانشجو كه از سوى پليس دستگير شده بود پس از محاكمه 

فورى، با حكم دادگاه براى 80 سال از رانندگى محروم شد.

نماينده كنگره آمريكا به خاطر پيامك 
به دختر 15 ساله زندانى شد 

خط قرمز: آنتونى وينر پذيرفت پيام هاى غيراخلاقى جنســى براى دخترى 
15 ساله فرستاده است.  نماينده پيشين كنگره آمريكا به علت فرستادن پيام 
غيراخلاقــى براى دختر نوجوان به زندان محكوم شــد. آنتونى وينر پذيرفت 

پيام هاى غيراخلاقى جنسى براى دخترى 15 ساله فرستاده است.
وكلاى وينر از دادگاه درخواســت كردند به او عفو مشــروط بدهد اما دادگاه 

نپذيرفت و نماينده پيشين نيويورك را به 21 ماه زندان محكوم كرد.
وينرعلاوه بر حبس به سه سال آزادى نظارت شده نيز محكوم شده است.

قاضى دادگاه نيويورك گفت: محكوميت وينر به علت پيشــينه سياسى او از 
اهميت بيشترى برخوردار است. قاضى جرم وينر را بسيار جدى خواند و افزود: 

براى چنين جرمى بايد شديدترين مجازات در نظر گرفته شود.
آنتونى وينر 53 ســاله در ماه مه به اتهام فرستادن پيام غيراخلاقى به دختر 
نوجوان در دادگاه فدرال منهتن مجرم شناخته شد. اتهام ها ريشه در ارتباط اين 
نماينده پيشــين كنگره آمريكا با دخترى 15 ساله دارد كه در فاصله ماه هاى 

ژانويه و مارس 2016 در پايگاه هاى اجتماعى اتفاق افتاده است.
وينر، شوهر پيشين هما عابدين، مشاور پيشين هيلارى كلينتون است. جرمى 

كه وينر مرتكب شده تا 10 سال حبس در زندان مجازات دارد.
وى در ماه ژوئن 2011 پس از نمايان شــدن عكسى در صفحه توييترش كه 
نشان از هرزگى داشت از كنگره آمريكا استعفا داد. وينر ابتدا مدعى شد حساب 

كاربرى اش هك شده اما بعدها پذيرفت دروغ گفته است.

سوء قصد به جان پزشك مسلمان 
در منچستر 

خط قرمز: يك شــخصيت مذهبى مسلمان، حوالى مســجد الترينچام در 
منچستر انگليس، مورد اصابت ضربه چاقو از سوى يك فرد ناشناس قرار گرفت. 
به نقل از مركز پايش ســتاد حقوق بشــر، ناصر كردى، يــك جراح ارتوپد و 
شخصيت مذهبى مسلمان، حوالى مسجد الترينچام در منچستر انگليس، مورد 

اصابت ضربه چاقو از سوى يك فرد ناشناس قرار گرفت.
پليس اين حادثه را يك «جرم ناشــى از نفرت» عنوان داشته و افزود: اين يك 

حمله بسيار تند و بى رحمانه عليه يكى از ساكنين محبوب اين منطقه است.
بر اســاس گفته هاى يكى از دوستان ناصر كردى به منچستر ايونينگ نيوز، او 
فرديست محبوب همه اطرافيان مســلمان و غير مسلمان، وى اين حادثه را 
اتفاقى تكان دهنده دانست. هوركان خان، دبير كل شوراى مسلمانان بريتانيا نيز 
پس از اين حادثه عنوان داشت: اين يك حادثه ناراحت كننده براى يك جراح 

برجسته مسلمان است كه پليس آن را يك جنايت مغرضانه مى داند.
وى همچنين ضمن انتقاد از دولت، درخواســت كرد تا اجراى برنامه عملياتى 

دولت براى جرايم مغرضانه  تسريع بخشيده شود.

حمام خون مرد نقابدار در يك كليسا
خط قرمز: متهم «امانوئل كيدگا» 25 ساله به عنوان مهاجم و تيرانداز شناسايى 
و دستگير شده است. به گفته شــاهدان ماجرا ضارب در زمان حمله ماسك 
«نئوپرن» بر صورت داشــته كه جزو ماسك هاى پلاستيكى مورد استفاده در 
زمان اسكى اســت كه مانع سوختگى صورت اسكى باز مى شود. گزارش هاى 
پليس حاكى اســت قربانى زنى 39 ســاله به نام «ملانى اسميت» بوده كه در 
كليسا حضور داشته است. پليس تاكنون انگيزه اين حمله را عنوان نكرده است.
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سارقان اتوبوسى در بازداشتگاه 
پليس پياده شدند

خط قرمز: فرمانده انتظامى مشهد از دستگيرى دو سارق 
حرفه اى وســايل و قطعات اتوبوس هاى مســافربرى در 

مشهد خبر داد.
سرهنگ محمد بوستانى گفت: در پى گزارش چند فقره 
سرقت وسايل و قطعات اتوبوس هاى مسافربرى در اطراف 
پايانه هاى مسافربرى مشهد، تحقيقات پليسى آغاز شد 
و تيم هاى دايره تجســس كلانترى كوى پليس با انجام 
گشت هاى نامحســوس و كنترل هاى پوششى شب سه 

شنبه دو جوان را به عنوان مظنون تحت نظر قرار دادند.
وى افزود: پليس در ايــن عمليات ضربتى، پس از چند 
دقيقه كنترل و مراقبت، ســارقان را در حال ســرقت از 
يك دســتگاه اتوبوس مسافربرى دستگير كرد. سرهنگ 
محمد بوستانى خاطرنشــان كرد: متهمان كه 35 و 38 
ساله و داراى سوابق كيفرى هستند، در تحقيقات پليسى 
اعتراف كردند كه در ســاعات پايانى شب به اتوبوس هاى 
مسافربرى دستبرد مى زدند. وى گفت: تحقيقات از اين دو 
سارق خيابانى در حالى براى كشف سرقت هاى انجام شده 
توسط آنها ادامه دارد كه مقاديرى وسايل سرقت شده از 

داخل اتوبوس از آنان كشف شده است.

پرونده صدور مدرك جعلى 
دكتراى زبان در مشهد بسته شد

خط قرمز: مأموران پليس آگاهى خراســان رضوى با 
دستگيرى دو جاعل حرفه اى مدارك دكترا، يك آموزشگاه 

زبان خارجى غيرمجاز در مشهد را تعطيل كردند.
گزارش خبرنگار ما به نقل از رئيس پليس آگاهى خراسان 
رضوى حاكى اســت: چند روز پيش با دريافت مرجوعه 
قضايى از سوى وكيل يكى از بنيادهاى علوم در استان هاى 
شمالى، مبنى بر جعل مهر آن بنياد، و صدور گواهينامه 
معادل دكترا در رشته هاى مختلف توسط جاعلان، موضوع 

در دستور كار تيمى از كارآگاهان قرار گرفت.
سرهنگ رزمخواه ادامه داد: در بررسى هاى اوليه مشخص 
شــد كه افراد ســودجو با جعل امضاى مديرعامل بنياد 
مذكور و همچنين جعل آرم و مهر اين مؤسسه، اقدام به 
صدور مدارك مشابه مدارك صادره از سوى آن مؤسسه 

مى كنند.
وى افــزود: كارآگاهان اداره مبارزه با جعل و كلاهبردارى 
با استفاده از سر نخ هاى به دست آمده و انجام تحقيقات 
گسترده پليسى، توانستند محل فعاليت اين افراد را كه 
يك آموزشگاه غيرمجاز زبان هاى خارجى در محدوده بلوار 

معلم مشهد بود، شناسايى كنند.
وى تصريح كرد: تيم رســيدگى كننده به پرونده پس از 
هماهنگى با بازپرس شعبه 601 ناحيه 6 دادسراى مشهد 
و رعايت موازين شرعى و قانونى، وارد اين آموزشگاه شدند 
و در بازرســى از محل ســه مدرك صادر شده جعلى به 

همراه مهرهاى جعلى را كشف كردند.
رئيس پليس آگاهى خراسان رضوى گفت: در بررسى هاى 
دقيق تر مشــخص شد اين افراد ســودجو در آموزشگاه 
غيرمجاز خــود، بدون برگــزارى كلاس و آموزش براى 
ارائــه هر مدرك دكتراى جعلى مبلغ 60 ميليون ريال از 

متقاضيان دريافت مى كنند.
وى با اشاره به دستگيرى دو نفر گردانندگان اين محل، كه 
دو جوان 39 و 29 ســاله به نام هاى جواد و سارا هستند، 
خاطرنشان كرد: با دستور مقام قضايى اين آموزشگاه غير 
مجاز پلمب و تحقيقات بيشتر از متهمان به منظور كشف 

ديگر جرايم احتمالى آنان آغاز شد.

قاتل ستايش در صورت گذشت 
اولياى دم هم اعدام مى شود

خط قرمز: دادستان عمومى و انقلاب شهرستان ورامين 
مى گويد در صورتى كه اذن اجراى حكم قاتل ســتايش 

قريشى واصل شود، حكم دادگاه را سريع اجرا مى كنيم. 
ابوالقاســم مرادطلب در پاسخ به اين ســؤال كه آيا اذن 
اجراى حكم قاتل ستايش از سوى رئيس دستگاه واصل 
شــده اســت يا خير اظهار كرد: هنوز اذن اجراى حكم 
اين پرونده به دســت ما نرسيده است. دادستان عمومى 
و انقلاب ورامين اظهار كرد: ما پرونده را براى اســتيذان 
ارســال كرده بوديم و ظاهراً استيذان انجام و اذن اجراى 

حكم صادر شده اما هنوز به دست ما نرسيده است.
مرادطلب اضافه كرد: در صورتى كه اذن اجراى حكم قاتل 
ستايش قريشى واصل شود، تشريفات و مقدمات اجرا را 

سريع فراهم و حكم را اجرا مى كنيم.
قاتل ستايش هم اكنون در كانون اصلاح و تربيت استان 
تهران به سر مى برد و چندى پيش نيز وكيل وى از بسترى 

شدن موكلش در بيمارستان اعصاب و روان خبر داد.
دادســتان ورامين قبلاً درباره آخريــن وضعيت اجراى 
حكم گفته بود: آن طور كه خانواده مقتول گفته اند، براى 
اينكه مجبور نشوند تفاضل ديه ناشى از اجراى قصاص را 
بپردازنــد، يحتمل قصاص را معلق و بحث اعدام را پيش 
بكشند. البته در حال حاضر نمى توان نظر قطعى داد زيرا 
آدميزاد است و امكان دارد تا روز اجراى حكم، تصميم شان 

تغيير كند و قصاص را اجرا كنند.

سقوط مرگبار زن جوان از 
طبقه سوم دانشگاه علم و صنعت

خط قرمز: مرگ مرموز كارمند دانشگاه علم و صنعت در 
سقوط از ساختمان اين دانشگاه مأموران را در برابر پرونده 
پيچيده اى قرار داد.  ســاعت 17:40  دوشنبه 3 شهريور 
ماه امسال مسئولان يك بيمارستان در تماس با مأموران 
كلانتــرى 136 فرجام از ماجراى مرگ مرموز زن جوانى 
در بيمارســتان خبر دادند و همين كافى بود تا تيمى از 
مأموران براى تحقيقات ابتدايى در محل حاضر شــوند. 
مأموران با حضور در بيمارســتان پى بردند كه ساعت 2 
ظهر دوشنبه زن 49 ساله از طبقه سوم ساختمان دانشگاه 
علم و صنعت به پايين ســقوط كرده و پس از انتقال به 

بيمارستان به كام مرگ فرو رفته است.
بدين ترتيب ماجراى ســقوط مرگبار اين زن به بازپرس 
محسن مدير روستا در شعبه ششم دادسراى امورجنايى 
تهران مخابره شد و بازپرس ويژه قتل دستور داد تا تيمى 
از مأموران اداره 10پليس آگاهى تهران براى تجسس هاى 
فنى وارد عمل شوند. كارآگاهان در تحقيقات ابتدايى پى 
بردند كه اين زن كارمند دانشگاه علم و صنعت است كه از 

طبقه سوم ساختمان به پايين سقوط كرده است.
بنا به اين گزارش، بازپرس مدير روستا دستور انتقال جسد 
كارمند دانشگاه علم و صنعت به پزشكى قانونى را صادر 
كرد و تيمــى از مأمــوران اداره 10 پليس آگاهى تهران 
مأموريت يافتند تا علت اين سقوط معمايى را بررسى كنند.
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خط قرمز: پرونده كلاهبرداري هاي سريالي مردان وثيقه 
گذار به ايستگاه آخر رسيد و در انتها قضات شعبه هشتم 
دادگاه كيفري يك استان تهران براي متهمان كه 14 تن 
بودند مجازات هاي شديد و طولانى مدت در نظر گرفتند. 
متهمان در ايــن پرونده با جعل اســناد مختلف دولتي 
و ملكي از خانواده هاي متهمان كه در اســتيصال كامل 
بودند كلاهبرداري سريالي مي كردند. متهمان اين پرونده 
علاوه بر حبــس به جزاهاي نقدي تا 300 ميليون تومان 

نيز محكوم شدند. 
رسيدگى به اين پرونده از سال 92 و همزمان با كشف يك 
سند جعلى در بازپرســى دادسراى ويژه مفاسد اقتصادى 
آغاز شــد. آن زمان بازپرس شــعبه با بررسى دقيق يك 
ســند كه قرار بود به عنوان وثيقه براى متهمى گذاشته 
شود متوجه شد با سندى جعلى روبه رو است در حاليكه 
اوضاع و احوال نشان از باندى خطرناك و حرفه اى در زمينه 
فعاليت هاى جعل و كلاهبردارى از خانواده هايى داشــت 
كه احتياج داشــتند فردى برايشان سند به عنوان وثيقه 

قرار دهد.
با ثبت اين موضوعات در پرونده به زودى خانواده متهمى 

كه قرار بود وثيقه بگذارند به دادگاه احضار شــدند و آن ها 
نيز شخص وثيقه گذار را به بازپرس شعبه معرفى كردند. 
بازپرس با تشكيل پرونده اى در زمينه جعل و كلاهبردارى 
رســيدگى به موضــوع را در اختيار مأمــوران اداره مركز 
آگاهــى تهران بزرگ قرار داد و به زودى با تلاش مأموران 
انتظامى تمامى 14 متهم پرونده بازداشت شدند اگرچه به 
نظر مى رسيد برخى از آن ها از اصل ماجرا خبر نداشتند و 

ناخواسته پايشان به چنين ماجرايى باز شده است. 
بنا بر اوراق اين پرونده سردسته باند مردى بود به هويت 
آرش و صاحب يك موسسه براى مشاوره مالى، اين متهم 
با جمع آورى افرادى به دور خودش يك موسســه مالى 
بــه راه انداخته بود كه بنابر ادعــاى خودش در آنجا وام 
جور مى كردند و گاهى مواقع نيز فيش حقوقى يا ســند 
ملك براى وثيقه گذاشتن به افراد مى دادند كه بنابر همين 
اطلاعات آن هــا با گرفتن مدارك موثق از خانواده وثيقه 
گذار با اجاره دادن سند يا فيش حقوقى پول هاى خوبى 
به جيب مى زدند تا اينكه تصميم گرفتند فيش حقوقى 
را جعل كنند و در اين ميان تمامى پول ها را خودشان به 
جيب بزنند امــا اين تمامى ماجرا نبود و وقتى اين افراد 
متوجه شدند كارهاى بيشترى هم مى توانند انجام بدهند 
كم كم به سمت جعل ســند و مدارك مربوط به وثيقه 
گذارى نيز رفتند. آن ها ســندهايى را كه دزدها از خانه 
مالباختگان برداشته بودند مى خريدند و با اضافه كردن 
اطلاعاتى در اين اسناد موفق مى شدند براى متهم ها سند 
جعل كنند. حتى گاهى مواقــع متهمان پرونده قيمت 

اســناد را با اضافه كردن صفرهايى جلــوى متراژ بالاتر 
مى بردند و همين شــد كه در آخرين سندگذارى شان 
گير افتادند. متهمان اين پرونده براى آشــنايى با افرادى 
كه ســند مى خواســتند يك رخ را انتخاب مى كردند به 
اين معنى كه فردى (رخ) را به جلو مى فرســتادند و او را 
مجبور مى كردند كه نيازمندان سند را پيدا كند و به اين 
شيوه سند را براى متهمينى به عنوان وثيقه مى گذاشتند. 
متهمان براى اجاره دادن سند ده درصد از اصل پول ملك 
مربوطه را مى گرفتند و به اين صورت ســند را به آن ها 

تحويل مى دادند. 
در انتها با صدور كيفرخواســت در اين پرونده موضوع به 
دادگاه كيفرى يك استان تهران ارجاع شد اما از آنجايى كه 
رسيدگى به پرونده در صلاحيت دادگاه كيفرى دو استان 
بود موضوع به ديوان عالى كشــور اعلام شد و با توجه به 
رأى ديوان مبنى بر رسيدگى به پرونده در دادگاه كيفرى 
يك استان تهران موضوع به شعبه هشتم مجتمع قضايي 
امام خميني(ره) ارجاع شد و در نهايت جلسه اى به رياست 
قاضى حســين اصغرزاده و مستشــار قاضى حشمت االله 
توكلى برگزار شد. در اين جلسه تمامى متهمين و شكات 
در جايگاه قرار گرفتند و از خود در برابر اعمالى كه وصف 
مجرمانه براى آن در پرونده اعلام شده بود به دفاع از خود 
پرداختند. در انتها قضات عاليرتبه وارد شور شدند و براي 
متهمين از 2 تا 20 ســال رأي به حبس دادند و در زمينه 
جزاي نقدي نيز بــراي برخي متهمين به 200 الي 300 

ميليون تومان رأي دادند.

 اعضاى باند وثيقه گذارها راهى زندان شدند

خط قرمز- مهدى كاهانى: جزئيات تازه اى از ماجراى 
قتل مرد ميانسال قوچانى، با اعترافات تكان دهنده همسر و 

فرزندان مقتول، به دست آمد.
جسد اين مرد 47ساله پس از گذشت نزديك به يك ماه و 
نيم، در عمق چاهى در يكى از روستاهاى اطراف شهرستان 

قوچان پيدا شد.
به گزارش خبرنگار ما، هجدهم مردادماه امسال، فرزندان 
يك مرد ميانسال، از ناپديد شدن پدر خود خبر دادند و به 

دنبال آن تحقيقات وسيعى در اين زمينه انجام شد.
درجريان اين تحقيقات دامنه دار، با درايت قاضى پرونده و 
كارآگاهان، احتمال قتل پدر توسط دو پسر او مورد بررسى 
قرار گرفت و اين دو براى انجام تحقيقات احضار شدند كه 
باتوجه به ادله موجود، هر دو فرزند مقتول، لب به اعتراف 
گشودند و ضمن تشريح جزئيات به قتل رساندن پدرشان 
در يكى از روســتاهاى مجاور شهر قوچان، محل اختفاى 

جسد مقتول را نيز برملا كردند.
براين اســاس، صبح يكشــنبه با حضور قاضى پرونده و 
كارآگاهان پليس آگاهى قوچان، جســد اين مرد از داخل 

چاهى كشف شد.
اعضاى خانواده مقتول كه بنا به دســتور مقام قضايى در 
بازداشت كارآگاهان قرار دارند، در ادامه بازجويى ها سرانجام 

اعتراف كردند كه در شب حادثه ساعت 2 بامداد و هنگامى 
كه پدر در خواب بوده، مادر با باز گذاشتن شير گاز، موجب 
مسموميت و بى حالى و سســتى در او شده و پسر ارشد 
خانواده به تنهايى و با تشويق برادرش، با وارد آوردن چندين 

ضربه ميله اى آهنى، پدر خود را به قتل رسانده است.

درحالى كــه اعترافات تازه اعضاى خانــواده، حاكى از 
دخالت مادر در اين جنايت دسته جمعى است، به دستور 
قاضى پرونده تحقيقات از اين متهمان تا كشف تمامى 
ابعاد جنايت و انگيزه آن ها از قتل بى رحمانه پدر ادامه 

دارد.

راز قتل مرد 47ساله قوچانى فاش شد

خط قرمز: مركز اطلاع رسانى پليس آگاهى تهران بزرگ 
از دستگيرى سارقان مسلح كه در قالب مأموران مبارزه با 
موادمخدر نقشه پليد خود را به اجرا گذاشتند، خبر داد. 

سارقان مسلح كه در پوشــش مأموران پليس مبارزه با 
موادمخدر اقدام به ســرقت مســلحانه ارثيه خانوادگى 
يك كارخانه دار كرده بودنــد، با تلاش كارآگاهان اداره 
يكم پليس آگاهى تهران بزرگ دســتگير و در بازرسى 
از مخفيگاه آن ها ارثيه خانوادگى كشــف و به مالباخته 

بازپس داده شد.
چهاردهم ماه گذشته از طريق مركز فوريت هاى پليسى 
110 وقوع يك فقره سرقت مسلحانه در منطقه اصفهانك 

به كلانترى 110 شهدا اعلام شد.
با حضور مأموران در محل سرقت و انجام تحقيقات اوليه 
از دو سرنشين يك دستگاه خودرو سوارى مشخص شد 
كه سه سرنشين يك دستگاه خودروسوارى، به صورت 
مسلحانه و با استفاده از شوكر و اسپرى اقدام به سرقت 
يك ســرويس ســينه ريز قديمى به ارزش تقريبى دو 

ميليارد تومان كرده اند.
با تشكيل پرونده مقدماتى با موضوع سرقت مسلحانه و 
به دستور بازپرس شعبه اول دادسراى ناحيه 34 تهران، 
پرونده جهت رسيدگى در اختيار اداره يكم پليس آگاهى 

تهران بزرگ قرار گرفت.
در تحقيقات از مالباخته مشخص شد كه صاحب اصلى 
ســينه ريز، آن را به يكى از دوستان مورد اعتمادش به 
نام قاســم داده تا اين شخص توسط افرادى كه در بازار 

مى شناسد اقدام به فروش سينه ريز كند، در تحقيق از 
مالباخته مشخص شــد كه وى در زمان سرقت شخصاً 
حضور نداشته و به خاطر اعتماد كاملش به قاسم، ارثيه 

خانودگى اش را جهت فروش به او تحويل داده است.
در تحقيقات از قاسم، او در اظهاراتش به كارآگاهان گفت: 
توســط تعدادى از دوستان خود در بازار با شخصى به نام 
محسن، آشنا شدم كه گفته بود در زمينه خريد و فروش 
طلاجات قديمى فعاليت دارد، پس از چند جلسه مقدماتى 
با اين شــخص نهايتاً قرار بر آن شد تا سرويس طلا را در 
مورخه 1396/06/14 به آدرســى كه ايشان در محلاتى 
- اصفهانــك داده بود برويم تا معامله آنجا انجام شــود، 
به همراه يكى از دوســتان مورد اعتماد خود به سر قرار 
رفته اما به محض توقف خودرو ناگهان سه نفر كه همگى 
لباس هاى تمام مشــكى به تن داشتند به سمت ماشين 
حمله ور شــده، شيشه عقب ماشين را تخريب كرده، به 

بهانه اينكه ما قاچاقچى موادمخدر بوده و شيشــه همراه 
خود داريم اقدام به بستن دستان ما كرده و نهايتاً پس از 

سرقت كيف حاوى طلاجات از محل متوارى شدند.
با اطلاعات بدست آمده در خصوص مشخصات «محسن. 
الف» (متولد 1366)، كارآگاهان اداره يكم پليس آگاهى 
با همكارى تيم تجســس ويژه كلانتــرى 110 اقدام به 
دستگيرى محسن كرده اما او در اظهاراتش منكر هرگونه 

اطلاع از سرقت شد.
تحقيقات از محسن همچنان در دستور كار كارآگاهان 
اداره يكم پليس آگاهى تهران بزرگ قرار داشت تا اينكه 
سرانجام وى لب به اعتراف گشود و سه تن از دوستان و 
بچه محل هايش را به عنوان مجريان سرقت كه در واقع 

توسط او طراحى شده بود، معرفى كرد.
با شناسايى مجريان سرقت مسلحانه بنام هاى ابوالفضل 
(45 ساله)، نويد (25 ساله) و ناصر (30 ساله)، مخفيگاه 
اين ســه نفر در شهرستان خوانسار و منطقه اصفهانك 
تهران شناســايى، طى دو عمليات همزمان دستگير و 
در بازرسى از مخفيگاه آن ها، سرويس طلاجات قديمى 

كشف شد.
ســرهنگ كارآگاه حميد مكرم، معاون مبارزه با جرايم 
جنايــى پليس آگاهى تهران بزرگ، بــا اعلام اين خبر 
گفت: تحقيقات از متهمين در مراحل ابتدايى قرار داشته 
و متهمين با قرار قانونى و جهت انجام تحقيقات تكميلى 
در دستور كارآگاهان اداره يكم پليس آگاهى تهران بزرگ 

قرار دارد. 

 مركز اطلاع رسانى پليس آگاهى تهران بزرگ 
از دستگيرى سارقان مسلح كه در قالب مأموران مبارزه با 
موادمخدر نقشه پليد خود را به اجرا گذاشتند، خبر داد. 

سارقان مسلح كه در پوشــش مأموران پليس مبارزه با 
موادمخدر اقدام به ســرقت مســلحانه ارثيه خانوادگى 
يك كارخانه دار كرده بودنــد، با تلاش كارآگاهان اداره 
يكم پليس آگاهى تهران بزرگ دســتگير و در بازرسى 
از مخفيگاه آن ها ارثيه خانوادگى كشــف و به مالباخته 

چهاردهم ماه گذشته از طريق مركز فوريت هاى پليسى 
مى شناسد اقدام به فروش سينه ريز كند، در تحقيق از  وقوع يك فقره سرقت مسلحانه در منطقه اصفهانك 

ارثيه 2 ميليارد تومانى دردسرساز كارخانه دار تهرانى

افشاگرى دختر10ساله درباره دروغ هاى بزرگ عموى قاتلش
خط قرمز: دختر 10ساله كه شاهد قتل مادر و خواهر 4 
ســاله اش به دست عموى جنايتكارش بود پس از بهبود
           نسبى جزئيات جنايت نيمه شب را فاش كرد. 

«آذين» -10 ساله- گفت: چند روز قبل از حادثه، عمويم 
به خانه ما آمد و گفت كه مى خواهد خانم جوانى را كه از 
آشنايانش بود به خانه ما بياورد اما مادرم بشدت مخالفت 
كرد. بعد از رفتن عمويم، مادرم با زن جوان تماس گرفت 
و او را نصيحت كرد. عمويم كه از اين موضوع با خبر شده 
بود به مادرم گفت: «همان طور كه آبرويم را بردى آبرويت 

را مى برم و داغت را به دل خانواده ات مى گذارم.»
شــب حادثه هم عمويم در حالى كه صورتش را پوشانده 
بود وارد خانه شد و طورى وانمود كرد كه انگار يك غريبه 
وارد شده است.اما وقتى صورتش معلوم شد به مادرم گفت 
آبرويــت را مى برم.بعد هم با چاقو به جان مادر و خواهرم 

و من افتاد.
پــدر و دايى آذين نيز ديروز با حضور در دادســراى امور 
جنايى تهران خواهان مجازات فــورى عامل اين جنايت 

شدند. پدر «آذين» كه شــامگاه سه شنبه 28 شهريور در 
جريان قتل همسر و دختر 4 ساله اش و مجروح شدن دختر 
10 ساله اش قرار گرفته بود به بازپرس محسن مدير روستا 
گفت: «برادرم هرگز به من نگفته بود كه همسرم مشكلى 
دارد. در ســه ماه گذشته من تنها يكبار او را ديدم آن هم 
دو دقيقه. چطــور مى گويد كه بابت اين موضوعات با من 
صحبت كرده اســت. از طرفى او مدعى شده كه من توجه 
نكرده ام. خب چرا اين موضوع را به خانواده همسرم نگفته 
و خودش اقدام كرده است. از طرف ديگر فردى كه برادرم 
مدعى است به من خيانت كرده و با همسرم ارتباط داشته 
از دوستان صميمى من است و هم من به خانه او مى روم و 
هم او به خانه ما مى آيد. به چشم هايم اعتماد ندارم كه به او 
اعتماد دارم. او آن شب به مقابل خانه مان آمده بود تا سوئيچ 
ماشينش را بدهد تا برادر خانمم براى شركت در عروسى 

از آن استفاده كند.او سوئيچ را به دخترم داده و رفته بود.»
مرد جوان در حالى كه گريه مى كرد، ادامه داد: «همســر و 
دخترم بى گناه بودند و دلم نمى خواهد خون بى گناهشان 

پايمال شود. مى خواهم قاتل همسر و بچه ام هرچه سريع تر 
مجازات شــود. زمانى كه اين خانه را اجاره كردم برادرم 
بــه من گفت يك طبقه را بــه او اجاره دهم و مبلغى در 
اجاره خانه به من كمك مى كند. اما همسرم قبول نكرد. 
مى گفت برادرم در تهران تنهاست و درست نيست كه او 

با ما هم خانه شود.»
برادرزن جوان جانباخته نيز با حضور در شــعبه ششــم 
دادسراى جنايى تهران اعلام كرد، پدر و مادرش خواهان 

قصاص قاتل هستند.

پايمال شود. مى خواهم قاتل همسر و بچه ام هرچه سريع تر 



علی کریمی اولین پیروزی در لیگ برتر را کسب کرد

فرار از قعر بدون منصوریان
 فوتبال  ورزش    نخستین روز هفته هفتم رقابت های 
لیگ برتر با برگزاری چهار دیدار روز گذشته آغاز شد که در 
مهمترین دیدار آبی پوشان تهرانی که هفته گذشته سرمربی 
خود را از دست داده بودند برابر تیم فوتبال سپید رود رشت 

به یک پیروزی ارزشمند دست پیدا کردند تا پس از هفته ها 
ناکامی آبی پوشــان پایتخت دومین پیروزی خود در لیگ 

برتر را جشن بگیرند.
سپیدرود که از امتیاز میزبانی برخوردار بود در نیمه نخست  
بازی موقعیت های خوبی را برای گلزنــی روی دروازه تیم 
میهمان خلق کردند که این موقعیت ها با بی دقتی بازیکنان 
از بین رفت تا آبی هــا در روزی که روی نیمکت هیچ گزینه 
شاخصی نداشتند بدون این که گلی دریافت کنند به رختکن 

بروند. بهترین موقعیت سپیدرود در دقیقه ۱۱ به دست آمد 
که میثم تهیدست فرصت گلزنی را از دست داد. 

اما در نیمه مربیان، تیم بدون ســرمربی استقلال توانست با 
استفاده از توانمندی فردی بازیکنان خود تیم سپید رود را 

اسیر کند.در این نیمه، داریوش شــجاعیان به جای فرشید 
باقری به زمین آمد. ابتدا این جابر انصاری بود که روی اشتباه 
دهقان بازیکن سپیدرود توانست اولین گل را برای استقلال 
به ثمر برساند.در دقیقه ۶۸ هم این شجاعیان بود که روی یک 
کار ترکیبی با انصاری و با یک ضربه فنی گل دوم استقلال را 

به ثمر رساند تا استقلالی ها یک نفس راحت بکشند.
در ادامه کیفیت بازی افت کرد و بازیکنان دو تیم نتوانستند 
موقعیت خطرناکی را روی دروازه همدیگر خلق کنند. با این 

حال، اعــلام ضربه پنالتی برای ســپیدرود در دقیقه ۸۴ بر 
حساسیت بازی اضافه کرد. این پنالتی در دقیقه ۸۶ توسط 
حسین ابراهیمی به گل تبدیل شد تا این مسابقه در نهایت با 

نتیجه ۲ بر یک به سود استقلال به اتمام برسد. 

پیروزی جادوگر
اما نخســتین پیروزی تیم فوتبال نفت تهــران در دوره 
ســرمربیگری علی کریمی برابر تیم فوتبال سپاهان رقم 
خورد تا عیسی آل کثیر با گلزنی مقابل سپاهان هم تیمش 
را به سه امتیاز ارزشمند برساند و از سویی دیگر با سبقت 
از مهاجمان گلزن لیگ برتر با پنج گل زده در صدر جدول 
رده بندی قرار گیرد. سپاهان اصفهان با قبول این شکست 
سومین شکست خود در لیگ برتر را تجربه کرد تا شرایط 

مربیگری برای زلاتکو کرانچار در اصفهان نیز دچار چالش 
شود. سپاهان با این شکســت حالا در جمع سه تیم قعر 
جدول قرار دارد کــه این اتفاق برای هــواداران این تیم 

اصفهانی چندان خوشایند نیست.
توقف ذوب آهن و فولاد

اما در دیگر بــازی مهم دیروز تیم فوتبــال ذوب آهن در 
ورزشگاه فولاد شهر اصفهان به مصاف سایپا رفت که این 

دیدار با تساوی یک بر یک به اتمام رسید.
مرتضی اســدی در دقیقه ۵۳ بــرای ذوب آهن و محمد 
حســین کنعانی زادگان در دقیقه ۸۲ برای سایپا گلزنی 
کردند. فولاد خوزستان هم با ده نفر در دربی اهواز مقابل 
اســتقلال خوزســتان یک بر یک مســاوی کرد. فولاد 
خوزســتان که با روند درخشــان و گرفتن ۱۲ امتیاز از 
پنج مسابقه اخیر مقابل اســتقلال خوزستان قرار گرفته 
بود با وجود اینکه از دقیقه ۴۱ با یک بازیکن کمتر کارش 
را دنبال می کرد و با گل عبدالله ناصری در آستانه کسب 
سه امتیاز و صعود به رده دوم جدول بود در سومین دقیقه 
وقت های تلف شده با گلزنی موسی کولی بالی تنها به یک 
امتیاز رضایت داد؛ شاگردان ویسی هم با این تساوی هفت 
امتیازی شدند و موقتا با صعود دو پله ای از قعر جدول به 

رده چهاردهم رفتند.

با گلباران ازبکستان در بازی های داخل سالن
تیم ملی فوتسال قهرمان آسیا شد

 ورزش: تیم ملی فوتســال ایران در دیدار نهایی فوتسال بازی های 
داخل سالن آسیا به مصاف تیم ازبکستان رفت و در نهایت توانست با 

نتیجه ۷ بر ۲ حریفش را شکست بدهد.
در این مسابقه مهدی جاوید )۴ گل(، حمید احمدی و علی اصغر 
حســن زاده )۲ گل( برای ایران گلزنی کردنــد. نکته عجیب این 
مسابقه، بازی پنج نفره )پاور پلی( ازبکستان از همان دقایق ابتدایی 
بازی و زمانی که دو تیم مساوی کار را دنبال می کردند، بود. در دیدار 
رده بندی هم تیم افغانستان موفق شــد در ضربات پنالتی ژاپن را 

شکست بدهد و به عنوان سوم برسد.
نکته قابل توجه تیم ملی ایران در این مسابقات، آمار گل های زده 
شاگردان محمد ناظم الشریعه بود به طوری که کمترین گل زده 

ایران در یک مسابقه، ۷ گل بوده است.

آقای طارمی با شعور 80 میلیون ایرانی 
بازی نکن!

ورزش سه : ضیا عربشاهی پیشکســوت پرسپولیس درباره مهدی 
طارمی و اتفاقات مربوط به پرونده این بازیکن گفت: من تنها می توانم 
بگویم آقای طارمی، آقای خمارلو شما دارید با شعور میلیون ها ایرانی 
بازی می کنید. وی گفت: دو سال پیش که تیم اوضاع خوبی نداشت 
حسین هدایتی با پولی که به آقای نژاد فلاح داد زمینه آمدن برانکو به 
ایران را فراهم کرد و الا معلوم نبود سرنوشت این تیم چه می شد! حالا 
هم او یک میلیارد و خرده ای به طارمی داده است تا قراردادش را فسخ 
کند اما این کار را نکرده اند و حالا تیم با جریمه و محرومیت مواجه 
شده است. جالب است که خمارلو و طارمی با خونسردی می گویند : 
ایرادی ندارد! آقای خمارلو، آقای طارمی شما دارید با میلیون ها ایرانی 
حرف می زنید و حق ندارید با شعور آن ها بازی کنید. این اصلا حرکت 
جالبی نبود اما مــن مقصر اصلی تمام این اتفاقــات را آقای طاهری 

مدیرعامل و آقای ترکاشوند مسئول نقل و انتقالات باشگاه می دانم.

مربی معروف فوتبال ساحلی به ایران آمد
ورزش: مارکو اوکتاویو که به عنوان ســرمربی جدید تیم ملی فوتبال 
ساحلی کشــورمان انتخاب شده است، برای آماده ســازی این تیم در 
مسابقات جام بین قاره ای صبح دیروز به ایران آمد.سرمربی برزیلی تیم 
ملی فوتبال ساحلی که دومین حضور خود را در این تیم تجربه خواهد 
کرد، در آبان ماه باید همراه تیم در مسابقات جام بین قاره ای شرکت کند.

مهاجری: این فصل می توانیم سهمیه 
آسیا را بگیریم

تسنیم: سرمربی تیم فوتبال پدیده در تیمش توانایی کسب سهمیه 
لیگ قهرمانان آسیا را می بیند. رضا مهاجری معتقد است: در این مدتی 
که سرمربی پدیده بودم اگر تیمم در کسب سهمیه ناموفق بوده همواره 
فوتبال زیبایی را ارائه داده است و خیلی از کارشناسان همین نظر را دارند. 
برای این فصل سعی کردیم تیمی را ببندیم که کمترین ضعف ها را داشته 
باشد و خوشبختانه مدیریت هم با ما همراه بوده است. ان شاءلله بتوانیم با 
حفظ ثبات و تلاش فراوان همراه با یکدلی و وفاق به هدف مان که کسب 

سهمیه است برسیم. اعتقاد دارم این فصل می توانیم سهمیه بگیریم.

نمره های نزدیک میلاد و سردار در نبرد 
گروژنی

ورزش: تیم احمد گروژنی در آخریــن بازی هفته یازدهم لیگ برتر 
روســیه برابر روبین کازان به برتری یک بر صفر دست یافت.سایت 
مطرح ورزشی چمپیونات روســیه در ارزیابی عملکرد فنی بازیکنان 
دو تیم احمد گروژنی و روبین کازان به میلاد محمدی نمره خوب ۷ را 
اختصاص داد. این ملی پوش ایرانی تیم احمد گروژنی 90 دقیقه برابر 
روبین کازان بازی کرد و یکی از چهار بازیکن برتر این میدان بود که 
توانستند بالاترین نمره بازی یعنی ۷ را دریافت کنند.همچنین سردار 
آزمون، مهاجم ایرانی تیم روبین کازان که تا دقیقه ۷۵ در زمین حضور 

داشت نمره فنی متوسط ۶.۵ را دریافت کرد.

پاسخ سپاهان به احتمال حضور در 
لیگ قهرمانان آسیا

مهر: کمیته مسابقات کنفدراسیون فوتبال آسیا، به فدراسیون فوتبال 
ایران نامه زده اســت که قطعا جلوی حضور تیــم های بدهکاری که 
شفاف سازی های مالی ندارند را خواهد گرفت. از این رو خطر حذف 
از رقابت های آسیایی همچنان تیم های پرسپولیس، استقلال تهران، 
تراکتورسازی و نفت تهران را تهدید می کند. از این رو خبرهایی مبنی 
بر آماده باش فدراسیون فوتبال ایران به تیم های سپاهان اصفهان و 
ذوب آهن که فصل گذشته توانستند در رده های چهارم و پنجم لیگ 
برتر قرار بگیرند مطرح شده است. محسن طاهری مدیرعامل باشگاه 
سپاهان اصفهان درباره این موضوع گفت: به هیچ وجه چنین مکاتباتی 
با فدراسیون نداشته ایم. امیدوار هستیم هر چهار تیمی که مجوز حضور 
در رقابت ها را کسب کرده اند بتوانند در این رقابت ها شرکت کنند. با 
این حال اگر چنین امکانی برای حضور در بازی های آسیایی برایمان 

فراهم شود خواهیم توانست از حیثیت فوتبال ایران دفاع کنیم.

وقتی ترامپ مقابل گوچی کوتاه آمد!
ورزش:به نقل از سایت ساکر نیوز هلند، رضا قوچان نژاد، مهاجم هیرنفین 
از سیاســت ترامپ، رئیس جمهور آمریکا انتقاد کرد و گفت: همسرم 
گذرنامه آمریکایی دارد و من گذرنامه هلندی و هم گذرنامه ایرانی دارم 
به خاطر گذرنامه ایرانی نمی توانم به آمریکا سفر کنم. به نظرم این قوانین 
واقعا دیوانه کننده است چون من نمی توانم به دیدار دوستانم بروم. وی 
افزود: یک سال پیش به سفارت خانه رفتم و تقاضای ویزا کردم و فکر 
می کردم ۲ هفته ای ویزایم صادر شود ولی بعد از گذشت یک سال هیچ 
پاسخی دریافت نکردم. پس از آن شکایت خودم را از سیاست ترامپ در 
مصاحبه با یک روزنامه هلندی اعلام کردم. جالب است که پس از ۳ روز از 

این مصاحبه ویزا  صادر شد و اکنون می توانم به آنجا بروم.

پرسپولیس مشهد میزبان کاسپین قزوین
ورزش: تیم فوتبال پرســپولیس مشــهد در ادامه رقابت های لیگ 
دسته دوم کشــور، لیگ آزادگان و در چارچوب هفته چهارم، ظهر 
امروز و از ساعت ۱۵ در ورزشگاه تختی مشهد پذیرای کاسپین قزوین 
خواهدبود. شاگردان سعید جوشش که از دو بازی قبلی خود صاحب 
سه امتیاز شده اند به دنبال پیروزی و حضور در جمع بالانشینان گروه 

خود هستند.

ضد حمله

سرمربی خارجی استقلال تا دو سه روز آینده معرفی می شود 
افتخاری: خطر محرومیت ما را تهدید نمی کند 

سایت باشگاه استقلال: مدیرعامل باشگاه استقلال معتقد است این روزها عده ای 
با انتشار اخبار کذب و شایعات در مورد محرومیت احتمالی استقلال درصدد هستند 
روحیه تیم اســتقلال را تخریب نمایند. رضا افتخاری می گوید: خبر محرومیت تیم 
اســتقلال ازطرف AFC کاملا نادرســت اســت . مدارک مورد نیاز AFC تحویل 
فدراسیون فوتبال شد و هیچ گونه محرومیتی باشگاه استقلال را تهدید نمی کند. در 
جلسه روز دوشنبه با حضور اینجانب و رئیس فدراسیون فوتبال و نمایندگان AFC در 
ایران، مدارک مورد نظر کنفدراسیون فوتبال آسیا به فدراسیون تحویل شد که مورد 
تایید نمایندگان AFC هم قرار گرفت. افتخاری در خصوص روند مذاکره با مربیان 
خارجی نیز اظهار داشت: مذاکره با مربیان داخلی و خارجی مراحل پایانی خود را طی 
می کند و انشاء الله تا ۳-۲ روز آینده کادر فنی استقلال متشکل از سرمربی خارجی و 

کادر داخلی و خارجی معرفی خواهد شد.

تاج: پرسپولیس تا ۲۴ آذر می تواند بازیکن 
آزاد بگیرد

سایت فدراسیون: رئیس فدراسیون فوتبال درباره وضعیت باشگاه پرسپولیس 
در نقل و انتقالات عنوان کرد: قبل از هر چیز باید بگویم که برخی اظهارنظرها درباره 
باشگاه پرسپولیس به دور از واقعیت های موجود اســت که این باشگاه با آن روبه رو 
است. ضمن این که همه بر این واقف هســتند که این اتفاق و اتفاقات مشابه برای 
فوتبال کشور، تلخ و ناراحت کننده است. وی ادامه داد: این باشگاه تا پنجره بعدی 
نقل و انتقالات که تا ۲۴ آذر است هم می تواند بازیکن آزاد جذب کند. تاج خاطرنشان 
کرد: علاوه بر این باشگاه پرسپولیس می تواند فرآیند پیگیری حقوقی خود را نسبت 
به این رای از طریق CAS، دادگاه بین المللی ورزش پیش ببرد. از نظر من باشگاه 
پرسپولیس باید در این زمینه واکاوی دقیق و مفصلی کند که اتفاق رخ داده چگونه 

پیش آمد و مهم تر از آن چگونه از اتفاقات تلخ مشابه می شود پیشگیری کرد. 14
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   با اعلام کنفدراســیون فوتبال آســیا، دیدار برگشــت تیم های فوتبال 
پرسپولیس و الهلال عربستان در لیگ قهرمانان آسیا در عمان برگزار می شود. 
در حالی که طی هفته های گذشته باشگاه پرسپولیس در تلاش بود تا این دیدار 

را در دوبی برگزار کند.
   کنفدراســیون فوتبال آسیا با درخواست باشــگاه پرسپولیس برای تغییر 
داور عمانی دیدار پرسپولیس با الهلال در بازی برگشت مرحله نیمه نهایی لیگ 

قهرمانان آسیا مخالفت کرد.
    سعید مفتخر سرمربی تیم فوتبال ایران جوان بوشهر پس از کسب نتایج 

ضعیف از سمت خود استعفا داد.
   دنی کارواخال، مدافع رئال مادرید مدعی شد که برایش اهمیتی ندارد 

که رقیب قدرتمندی در ترکیب برایش نیست زیرا او تنها با خودش رقابت 
می کند.

   ژابی آلونسو، ستاره سابق تیم ملی اسپانیا مدعی شد که قصد دارد مربی گری 
را به زودی آغاز کند.

   مایکل بالاک، اسطوره بایرن مونیخ مدعی شد که عملکرد کارلو آنچلوتی، 
ســرمربی فعلی بایرن، بر اســاس عملکرد تیمش در چمپیونزلیگ سنجیده 

می شود.
   هری کین، ستاره تاتنهام مدعی شد که از کریستیانو رونالدو و لیونل مسی 

برای انگیزه گرفتن استفاده می کند.
   تیری هانری، اسطوره باشگاه آرسنال مدعی شد که سرخیو آگوئرو، مهاجم 

منچسترسیتی، تنها مهاجم کلاس جهانی لیگ برتر است.
   یورگن کلوپ، ســرمربی لیورپول مهاجمان تیمش را به »هنرمند« تشبیه 
کرد و مدعی شد که تمام هنرمندانش را مقابل اسپارتاک مسکو به میدان خواهد 

فرستاد.
   آرسن ونگر، سرمربی آرسنال به تمجید از الکساندر لاکازت پرداخت و مدعی 

شد که این مهاجم فراتر از یک گلزن است.
    رضا شربتی درباره سختی های دیدار پیش روی این تیم مقابل پیکان تاکید 
می کند: نباید در خانه اینقدر ساده امتیاز از  دســت بدهیم و امتیاز گرفتن در 
بازی های خانگی مهم اســت. امیدوارم اولین برد خانگی را مقابل پیکان کسب 

کنیم.

لطفا استعفا بدهید
3 میلیارد از بودجه بیت المال رفت

حمیدرضاعرب: افشــاگری عادل فردوســی پور در برنامه 90مهر تاییدی بود برسوء 
مدیریت هایی که در باشــگاه پرسپولیس وجود دارد. باشــگاهی که پا را تا آنجا از دایره 
قانونمندی و حرفه ای گری فراتر گذاشته که به خود اجازه می دهد در قرارداد بازیکنش 
دســت ببرد و بی آنکه به باز خورد این اقدام ناشایســت اندک توجهی کند، دراقدامی 
غیرقانونی و خلاف عرف، با جعل آشکار اسناد بازیکنی که با باشگاه ریزه اسپورترکیه در 
قرارداد بوده را به خدمت بگیرد. این وضعیت نشات گرفته از  بی تفاوتی های مشمئز کننده 
وزیر ورزش و جوانان بر وضع مدیریت این باشگاه است. جایی که باید مو از ماست بیرون 
کشیده شود اما روابط فامیلی و انتصاب های خطی مانع بزرگی را سد راه متولیان اصلی این 
باشگاه قرارداده تا از مدیرانی که خود برمسند کار گذاشته اند پیرامون اشتباه ها و تخلفاتی 

از این دست توضیح بخواهند. 
مسعود ســلطانی فر، وزیرورزش وجوانان نه فقط درمقابل باشگاه پرسپولیس که اکنون 
به واســطه این تخلف بزرگ باید ۳میلیارد از منابع بیت المال را به عنوان جریمه به فیفا 
بپردازد، بلکه در مواجهه با باشگاه استقلال هم بسیار سست و بی مایه عمل کرده است. 
دراین باشــگاه هم می بینیم که روابط فامیلی نقش اول را در انتصاب ها داشته و مدیران 
این باشگاه هم با وجود تخلف ها و اشــتباه های بزرگ هرگز مورد بازخواست قرار نگرفته 
 اند. به قول عادل فردوسی پور بدترین اتفاقات در این دو باشگاه رخ می دهد اما آب از آب 

تکان نمی خورد. 
 معمولا درچنین مواقعی مدیران دســته جمعی اســتعفا می دهند و بــرای طاهری و 
زیرمجموعه اش هم گریزی جزاین نیست و آن ها اگر به واقع به نظر مردم احترام می گذارند 
باید عطای کار در این دو باشگاه را به لقایش ببخشــند تا شاید اندکی از دردهایی که به 
واسطه سند سازی های عجیب این باشــگاه در قاب بین المللی در ذهن ها باقی مانده، با 

این استعفا  ها التیام یابد. 

روزهای طلایی کاوه 
رضایی در ژوپیرلیگ

ورزش سه: بــا بسته شــدن پرونده 
این هفته از رقابت هــای ژوپیر لیگ 
ســایت های بلژیکی به انتشار جدول 
ارزشمندترین بازیکنان پرداختند که 

در پی درخشش ستاره سابق استقلال در اولین تجربه اروپایی کاوه در بین ۱0 
بازیکن ارزشمند قرار گرفت و با ۴ گل زده در ۷ حضور خود برای شارلورا جایگاه 
هفتم را به خود اختصاص داد. نکته جالب این که سایت Sporza بلژیک دیروز 
هم در تمجید از ســتاره ایرانی خط حمله شارلورا او را یکی از شگفت آورترین 
بازیکنان تازه وارد به فوتبال این کشور معرفی کرد که توانایی گلزنی با هر دو پا و 
ضربه سر را دارد و با جنگندگی خاصی برای سربلندی شارلروا به میدان می رود.

برزای: به استقلال
 بر می گردم

ورزش: بهنام برزای گفت: درحال 
حاضر در کشور سوئد با تیم کالمار 
تمریناتم را انجام می دهم اما هنوز 
هیچ قــراردادی با این تیــم امضا 

نکرده ام. وی افزود: به خاطر برخی مشــکلات مجبور شــدم از استقلال 
بروم و ترجیــح دادم در ایران فقط بــرای تیم محبوبم بــه میدان بروم 
درحالی که از تیم های خوبی پیشــنهاد داشــتم و به همین خاطر راهی 

اروپا شدم.
برزای ادامه داد: نمی خواهم درمورد منصوریان صحبت کنم اما مذاکراتی انجام 

داده ام و احتمال دارد به استقلال بازگردم. 

ایران پوریان: انگ 
کم کاری به بازیکنان 

تراکتور نمی چسبد
ورزش ســه: محمد ایران پوریان مدافع 
باتجربه تراکتورسازی درباره صحبت هایی 
که در مــورد کم کاری بازیکنــان این تیم 

می شود اظهار داشــت: من فکر می کنم یکی از بهترین خریدهای تراکتورسازی در دو 
سال گذشته شهرام گودرزی بوده است. او در همه پست ها برای تراکتور در این دو فصل 
به میدان رفته و اینکه می گویند کم کاری می کند، خنده دار است. از سوی دیگر محمد 
ابراهیمی نیز سال ها برای تراکتور زحمت کشیده و واقعا دور از انصاف است که بگوییم 
آن ها خودشــان را به مصدومیت زده اند تا برای تراکتور بازی نکنند. این انگ به آن ها 
نمی چسبد. قطعا همه فکر و ذکر بازیکنان تیم پیروزی است و برای موفقیت تلاش می 

کنند و حالا بدشانسی آورده اند. 
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ورزشـــی

قطری ها جادوگر را دوست دارند
سروش: کاش مقابل الهلال در پرسپولیس بودم

ورزش سه: سروش رفیعی در دومین هفته 
حضور در فوتبال قطر با درخشش در ترکیب 
تیم جدید خود به تیم منتخــب هفته لیگ 
ســتارگان جلوتر از بسیاری از ســتاره های 
میلیون دلاری راه پیدا کرد. به همین بهانه با 
لژیونر جدید فوتبال ایران گفت و گویی انجام 

دادیم که مشروح آن در ادامه می آید:
*حضور در تیم منتخــب هفته لیگ 

ستارگان؟
در تیم منتخب هفته حضور داشتم و شرایط 
خوبی در فوتبال قطر دارم. وضعیت ما نسبت 
به ابتدای فصل خیلی بهتر است. چند بازیکن 
جدید به تیم ما اضافه شدند و نیاز داشتیم تا با 

زمان بیشتر یکدیگر را بشناسیم. 
*محدودیت مالی باعث شــد قطری ها 

بازیکن ایرانی جذب نکنند؟
بحث مالی در اینجــا نداریم و به دلیل همین 
شرایط مالی است که تلاش می کنند بازیکنان 
و مربیان در سطح بالا و خوبی باشند. تیم ها 
سال به ســال در قطر پیشرفت می کنند. هم 
در لیگ داخلی و هم در آســیا تیم ها در حال 
پیشرفت هستند. اینکه بازیکنان ایرانی کمتر 
هستند به دلیل شرایطی است که پیش آمده و 

بحث مالی مطرح نیست.

*نظــر قطری ها 
درباره ستاره های 

ایرانی؟
دربــاره  بــار  دو 
های  فوتبالیســت 
صحبــت  ایرانــی 
کردیم کــه در این 
میان از علی کریمی 
بیــش از دیگــران 
تعریف می شــود. از 
حضــور کریمی در 
قطر لذت می بردند 
او  کیفیــت  از  و 
می گفتند. اشــکان 

دژاگه و نکونام نیز دیگر بازیکنانی هستند که 
از کیفیت آنها تعریف می کردند. 

*شاخص ترین بازیکنان لیگ قطر؟
هنوز وقت نکردم که یک دیدار را کامل تماشا 
کنم اما شاید شاخص ترین بازیکن لیگ قطر 
ژاوی است. به عنوان یک بارسلونایی، سال ها 
بازی او را دیدم اما در قطــر فوتبال متفاوت 
است. امیدوارم دیداری که از نزدیک می بینم 
و رو به روی او بازی می کنم، لذت بخش باشد. 

*جای خالی در نیمه نهایی آسیا؟

مطمئنا هر بازیکنی 
دوســت دارد که در 
این شرایط و مرحله 
از بازی های آسیایی 
در جمع ۴ تیم برتر 
باشــد. برای من که 
پرسپولیس را دوست 
دارم و مــی دانم که 
شرایط چگونه است، 
بیشــتر دوست دارم 
در این مرحله باشم. 
کاش مقابل الهلال 
در پرسپولیس بودم. 
به هر حال اما فوتبال 
حرفه ای اســت و من در کنار تیم نیستم اما 
برای تک تک دوســتان و تیم پرسپولیس در 

دیدار با الهلال آرزوی موفقیت می کنم.
*کیفیت رسن که به عنوان جانشین تو 
در پرســپولیس معرفی می شود چطور 

ارزیابی می کنی؟
او فوتبالیست با کیفیتی اســت و در غیر این 
صورت نمی توانست در پرسپولیس خوب کار 
کند و هواداران نیز به این اندازه او را دوســت 

نداشتند. 

تفاوت های پرسپولیس با دیگر باشگاه 
هایی کــه در آن حضور داشــتی در 

چیست؟ 
حضور و رقابت در پرســپولیس فراتر از همه 
باشــگاه های ایران است. پرســپولیس واقعا 
متفاوت اســت زیرا در این تیم توقعات زیاد 
اســت و باید روز به روز بهتر شوی. هر کسی 
نمی تواند در پرسپولیس راحت کار کند زیرا 
باید در این تیم همیشــه خوب باشیم. به من 
در این مدت زمان کمک زیادی شــد. از نظر 
اعتماد به نفس، ســطح فنی و سختی خیلی 
پیشرفت کردم و به روحیه و تجربه من کمک 
شد. از حضور در پرسپولیس خیلی لذت بردم.

*برای ایران دلتنگ شدی؟
من تا ایران و شــیراز راه زیادی ندارم و فاصله 
من تا شیراز ۴0 دقیقه است اما در یک کشور 
دیگــری حاضر هســتم. دلتنگ خانــواده و 
دوستان صمیمی می شــوم. برای هواداران 
پرسپولیس که به من لطف داشتند و آن حال و 
هوایی که در آن حضور داشتم، دلتنگ هستم 
و امیدوارم شرایط به شکلی باشد که یک روز 
به پرسپولیس باز گردم و برای این تیم فوتبال 

بازی کنم.

یادداشت



 واليبال  ورزش    سى و دومين دوره مسابقات واليبال 
قهرمانى باشــگاه هاى برتر ايران ، جام « شهيد حججى» از 
روز يكشنبه 16 مهرماه آغاز مى شــود اما نكته قابل توجه 
اينجاست بر خلاف ادعاى مسئولان خراسانى مبنى بر اين 
كه نماينده اين استان قطعا در رقابت هاى دوره جديد ليگ 
برتر حضور خواهند داشت هيچ نامى از تيم مهران نماينده 
خراسان رضوى در بين شــركت كننده ها نبود تا مشخص 
شود همچنان واليبال خراســان بايد در حسرت ليگ برتر 
باقى بماند. در اين رقابت ها 11 تيم  پيكان، بانك ســرمايه، 
كاله مازندران، سايپاى تهران، شهردارى اروميه، شهردارى 
تبريز، خاتم اردكان، سازمان عمران شهردارى سارى، ايرانيان 
گنبد، رعد پدافند كاشان و تيم ملى واليبال نوجوانان شركت 

مى كنند.
مراســم قرعه كشــى اين رقابت ها ديروز با حضور محمود 
افشاردوست دبيركل، منوچهر پورحســن رئيس سازمان 
ليگ، اميــدوار حاتمى رئيس كميتــه داوران و نمايندگان 
باشگاه هاى شــركت كننده در اين رقابت ها برگزار شد. بر 
اساس تصويب اين نشست، ليگ برتر سال 96 در دو مرحله 
مقدماتى و پلى آف برگزار مى شود كه ديدارهاى مرحله پلى 
آف به شكل دو برد از سه بازى خواهد بود.در دور مقدماتى 
11 تيم شركت كننده در يك گروه مسابقات خود را به شكل 
گروهى پيگيرى مى كنند و هشت تيم برتر به مرحله پلى آف 
صعود خواهند كرد.پلى آف نيز در سه مرحله به شكل سه برد 
از پنج بازى مى شود تا در نهايت چهار تيم برتر اين رقابت ها 
معرفى مى شوند. با توجه به اينكه تيم شهردارى ورامين در 
تلاش براى حضور در اين رقابت هاست، اين تيم در صورت 
طى كردن مراحل مد نظر سازمان ليگ، به ليگ اضافه خواهد 
شد و آخرين مهلت اين تيم براى برطرف كردن مشكلاتش، 
چهارشنبه 12 مهرماه خواهد بود. با توجه به رده بندى تيم 
ها در قرعه كشى در هفته نخست ليگ برتر پنج ديدار برگزار 

مى شود كه برنامه آن به قرار است.

رعد پدافند كاشــان - سازمان عمران شــهردارى سارى/ 
شهردارى تبريز - پيكان 

نوجوانان - خاتم اردكان/ ســايپاى تهران - كاله مازندران/ 
شهردارى اروميه - ايرانيان گنبد

رئيس هيات واليبال خراسان رضوى: تلاش خودمان 
را كرديم

رئيس هيــات واليبال خراســان كه در هفته هــاى اخير 
وعده هاى مختلفى در خصوص حضور تيم ليگ برترى مهران 

داده بود، در واكنش به عدم حضور نماينده خراسان در جمع 
تيم هاى حاضر در مسابقات ليگ برتر مى گويد: متاسفانه بر 
خلاف نامه نگارى هاى ما و وعده مسئولان فدراسيون مبنى 
بر مساعدت براى حضور نماينده خراسان در ليگ برتر، در 
دقيقه پايانى به ما اعلام كردند تمام 12 تيم فصل گذشته در 
اين دوره از رقابت ها حضور خواهند داشت به همين دليل 

امكان حضور تيم خراسان در ليگ برتر وجود ندارد!
حسين پور در ادامه در پاســخ به اين سوال كه آيا تمام اين 

مدت هواداران واليبال به نوعى سركار بودند و ماجرا از همان 
روز مشخص بود كه امكان حضور نماينده خراسان در ليگ 
برتر وجود ندارد گفت: مــا چنين عقيــده اى نداريم، اگر 
اين طور بود براى ثبت هيئت مديــره و تمرينات بازيكنان 
هرگز اقدامى  نمى كرديم، مــا در مذاكره با آقاى داورزنى و 
ديگر مسئولان فدراسيون هم تمام تلاش خودمان را انجام 
داديم اما در لحظه آخر به ما گفتند نمى توانيد در مسابقات 

شركت كنند.

قرعه كشى با 12 تيم انجام شد 

ليگ برتر واليبال بدون خراسان رضوى كليد خورد
 در بازى هاى داخل سالن به دست آمد

قهرمانى مقتدرانه تيم ملى كشتى 
فرنگى در آسيا 

ورزش: در ادامه رقابت هاى كشتى فرنگى بازى هاى داخل سالن 
آسيا كه در عشق آباد پايتخت تركمنســتان در جريان بود بهنام 
مهدى زاده آخرين نماينده ايران در ايــن رقابت ها، در فينال وزن 
130 كيلوگرم به مصاف ناوين از هند رفت و در پايان با نتيجه 2 بر 
صفر به برترى رسيد و آخرين مدال طلاى تيم ملى كشتى فرنگى 
ايران در اين رقابت ها را بر گردن آويخت. تيم ملى كشتى فرنگى 
ايران با نمايشى تحســين برانگيز و با 6 مدال طلاى فرشاد بلفكه 
در وزن 71، پژمان پشــتام در وزن 75 ، مهدى ابراهيمى در وزن 
80 كيلوگرم، سامان عزيزى در وزن 85، امير حسين حسينى در 
وزن 98 و بهنام مهدى زاده در وزن 130 كيلوگرم و دو مدال نقره 
محسن حاجى پور در وزن 59 و امين سورى در وزن 66 كيلوگرم به 
كار خود در اين رقابت ها پايان داد و بر سكوى نخست اين رقابت ها 

قرار گرفت.

مهران حاتمى: براى تيم ملى بسكتبال 
شرايطى دارم

ورزش: ســرمربى تيم ملى بســكتبال كه با اين تيم در كاپ 
آســيا به عنوان نايب قهرمانى دســت يافت، ادامه همكارى 
با فدراســيون را منوط به محقق شدن شــرايط مورد نظرش 
عنوان كرد.  مهران حاتمى با بيان اينكه هدايت تيم ملى بسكتبال 
براى هر مربى در هر موقعيتى افتخار است، گفت: البته براى اين كار 
شرايطى لازم است. اميدوارم شرايط موردنظر من براى ادامه كار 

محقق شود تا بتوانم همچنان اين افتخار را داشته باشم. 
وى با اشاره به اينكه حدود يك سال از همكارى اش با فدراسيون 
بسكتبال به عنوان سرمربى تيم ملى مى گذرد، خاطرنشان كرد: 
اگرچه شرايط ســخت بود اما كار كردن با بازيكنان جوانى كه 
انگيزه بالايى داشــتند، حس و تجربه خوبى بود. اميدوارم اين 
شرايط تداوم داشته باشــد و بتوانم كماكان در كنار تيم ملى و 
بازيكنانش باشم.  حاتمى در مورد شرايط موردنظرش براى ادامه 
همكارى با تيم ملى بسكتبال گفت: شرايطى دارم كه ترجيح مى 
دهم فعلا در مورد آنها خيلى صحبت نكنم.  وى در مورد اينكه «اين 
شرايط بيشتر جنبه مالى دارد يا غيرمالى؟»، تاكيد كرد: شرايط من 

براى تيم ملى بسكتبال هيچ وقت مالى نبوده و نيست.  

تمجيد اتحاديه جهانى كشتى از 
درخشش زهرا يزدانى

ورزش: اتحاديه جهانى كشتى در گزارشى به درخشش «زهرا يزدانى» 
دختر 18 ساله ايرانى در بازى هاى داخل سالن آسيا در تركمنستان 
اشاره كرد.  اتحاديه جهانى كشــتى در اين گزارش آورده است: زهرا 
يزدانى در اين رقابت ها تنها مدال طلاى ايران در كشــتى با كمربند 
را بر گردن آويخت. خانواده  يزدانى در كشتى ايران قهرمانان جهان 
و  المپيكى نظير رضا يزدانى و حسن يزدانى را معرفى كرده است كه 
سومين قهرمان از خانواده  يزدانى ها يك دختر 18 ساله يعنى زهرا 
يزدانى اســت كه در وزن 55 كيلوگرم مسابقات كلاسيك آليش به 

مدال طلا رسيد و در كشتى  با كمربند نيز صاحب مدال نقره شد.

موفقيتى بزرگ براى سواركارى ايران
ورزش: با تصويب تبارنامه اسب هاى تروبرد ايران مانع سواركاران 

براى حضور در رويدادهاى بين المللى برطرف شد.
دكتر خليلى رئيس فدرارسيون سواركارى ايران  گفت: بيش 
از 6 دهه از ورود اولين اســب هاى تروبرد به كشــورمان مى 
گذرد و خوشــبختانه  پس از مدتها تــلاش در جهت تكميل 
اسناد هويتى و ارسال نمونه هاى ژنتيكى به آزمايشگاه مورد 
تاييــد (ASBC) اين اتفاق خــوب براى مالكين اســبهاى 

تروبرد رقم خورد.

استارت كشتى گيران اميد
 بدون سرمربى!

ورزش:فدراسيون كشتى با اعلام اســامى و زمان آغاز اردوهاى 
تيم ملى كشتى آزاد در رده سنى 23 سال از استارت اين تيم خبر 
داد. اين در حالى است كه هنوز اعضاى كادرفنى اين تيم مشخص 
نشده اند و فدراسيون براى انتخاب سرمربى تيم ملى دچار مشكل 
شده است. در چند روز اخير چند پيشكسوت كشتى هدايت اين 
تيم را رد كرده اند و فدراسيون نيز در خبر خود اعلام كرده اسامى 
كادرفنى متعاقبا اعلام مى شود. البته نكته اينجاست كه چه كسى 
اين كشــتى گيران را انتخاب كرده و اين نشان مى دهد سرمربى 
جديد بايد با همين نفرات كار كند و حق انتخابى ندارد. رقابت هاى 
جهانى كشتى در رده ســنى اميد روزهاى 30 آبان تا 5 آذرماه در 

شهر بيدگشت كشور لهستان برگزار مى شود.

خبر

چهارشنبه 5 مهر  ليگ قهرمانان اروپا
 اتلتيكومادريد - چلسى

 ساعت: 22:15 زنده از شبكه ورزش

چهارشنبه 5 مهر  ليگ قهرمانان اروپا
 پارى سن ژرمن - بايرن مونيخ

 ساعت: 22:15 زنده از شبكه سه

پنجشنبه 6 مهر  ليگ اروپا
 باته بوريسوف بلاروس - آرسنال

 ساعت: 20:30 زنده از شبكه ورزش

جمعه 7 مهر  هفته 7 لوشامپيونا فرانسه
 موناكو - مون پوليه

 ساعت: 22:15 زنده از شبكه ورزش

انگليس - ليگ برتر
 آرسنال 2 - 0 وست برومويچ

اسپانيا - لاليگا
 بتيس 4 - 0 لوانته

ميز نتايج

ورزش در سيما

15

ركوردشكنى 
ايران در تپانچه خفيف

 50 متر
ورزش: رقابت هــاى جام جهانى تيراندازى معلولان در كرواســى با 

قهرمانى تيم ايران در تپانچه خفيف 50 متر پيگيرى شــد.  در پنجمين 
و آخرين روز از رقابت هــاى جام جهانى تيراندازى، 4 نماينده كشــورمان در 

رقابت هاى تپانچه خفيف 50 متر P۴ به مصاف حريفان رفتند. ساره جوانمردى، 
عاليه محمودى، سميرا ارم و مهدى زمانى، 4 ملى پوش تيم تيراندازى كشورمان  
بودند كه در مصاف با 21 ورزشكار ديگر به ميدان رفتند. در پايان مسابقات مقدماتى 
ساره جوانمردى با ركورد  549 در جايگاه اول ايستاد، عاليه محمودى با ركورد 543 
دوم شد، سميرا ارم با ثبت ركورد 541 سوم شد  و مهدى زمانى با ركورد 521 در 

جايگاه دوازدهم ايستاد و بر اين اساس، جوانمردى، محمودى و ارم به فينال 
راه يافتند.  در پايان مسابقات مقدماتى تيم ايران در تپانچه خفيف بادى 

50 متر، متشكل از ساره جوانمردى، سميرا ارم و مهدى زمانى 
با مجموع امتياز 1611 به عنوان نخســت اين رقابت 

ها دست يافت و نشان طلا را از آن خود 
كرد.

تبريز 
ميزبان واليبال قهرمانى 

نوجوانان آسيا
ورزش: دوازدهميــن دوره مســابقات واليبــال قهرمانى 

نوجوانان زير 18 سال آسيا  از دهم تا هفدهم تيرماه سال آينده 
به ميزبانى جمهورى اسلامى ايران در شــهر تبريز برگزار  مى شود. 
چهار تيم برتر مســابقات واليبال قهرمانى نوجوانان زير 18 سال آسيا 
كه در تبريز برگزار مى شود، سهميه رقابت هاى جهانى سال 2019 را 

به دست مى آورند.
 واليبال ايران در سال 2018 حداقل 15 رويداد آسيايى و جهانى 
پيش رو دارد كه ليــگ جهانى، رقابت هــاى قهرمانى مردان 

جهان، مســابقات واليبال بازى هاى آســيايى، قهرمانى 
جوانان دختر و پسر آســيا، قهرمانى نوجوانان پسر 

و دختر آسيا و جام كنفدراسيون آسيا از 
جمله آنان است.

سليمى: 
من هم ركورد فوق 

سنگين دنيا را مى خواهم
ورزش:  قهرمان دسته فوق سنگين وزنه بردارى ايران ابراز اميدوارى كرد 

ركوردشكنى بعدى توسط او انجام شود. بهداد سليمى كه به خاطر حضور در 
المپيك، تنها چند ماه بعد از جراحى سنگين روى زانويش تمرينات خود را آغاز 

كرد، همچنان از اين ناحيه دچار مشكل اســت. با اين حال مرد خوش اخلاق وزنه 
بردارى ايران اميدوار است در مسابقات جهانى 2017 بتواند يك مدال خوشرنگ 
كسب كند و موفق به ركوردشكنى شود. خودم خيلى دوست دارم بعد از سهراب 
مرادى ركوردشكنى بعدى در وزنه بردارى با من باشــد. با اين حال مى دانم 

كه كارم خيلى ســخت است چون رقابت ســنگينى در مسابقات جهانى 
وجود دارد. هميشــه مدال بايد در اولويت باشد و بعد به ركورد فكر 

كنيم. بايد ببينيم كه شرايط چطور براى ما پيش مى رود و 
ركورد ديگر رقيبان در مسابقات جهانى چطور 

خواهد بود.
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پل پوگبا ستاره فرانسوى منچســتريونايتد كه به 
طراحى عجيب وغريب موهايش در مسابقات معروف 
است، پيش از بازى امشب تيمش مقابل زسكا موسكو 
در روسيه، از طرح جالب موهايش در اينستاگرام خود  

رونمايى كرد.

لوئيز سوآرز مهاجم اروگوئه اى بارسلونا در توئيترش، 
عكسى از خود به همراه پسرش منتشر كرده و از او 
مى خواهد كه به اين ســرعت بزرگ نشده، و تشكر 
مى كند كه هر روز او و همسرش را با وجود خود شاد 

مى كند.

سردار آزمون مهاجم تيم ملى در پستى اينستاگرامى 
به حمايت از مهدى طارمى پرداخته و به او مى گويد 
نگران چهار ماه محروميتش نباشد چون تا چشم به 

هم بزند گذشته است!

كاوه رضايى مهاجم سابق استقلال كه اين روزها در تيم 
شارلوآى بلژيك مى درخشد، در پستى اينستاگرامى، 
هفتاد و سومين سالگرد تاسيس باشگاه استقلال را 

تبريك گفته است.

پى اس جى و بايرن در مرحله گروهى ليگ قهرمانان
هرج و مرج همزمان در پاريس و مونيخ

پيش از اعزام به مسابقات روسيه

سرمربى تيم ملى: به دنبال حفظ نايب قهرمانى ووشو جهان هستيم

امين غلام نژاد: پارى ســن ژرمن پيش از نبرد 
امشــب مقابل بايرن مونيخ در پــارك دو پرنس 
روزهاى پرتلاطمى را سپرى كرده است. اخبارى 
هم كه در رسانه هاى اسپانيايى در رابطه با اوضاع 
آشفته رختكن اين تيم منتشر شد، تا حدى اوضاع 
اردوى پاريســى ها را وخيم تر كرد. آنچه مســلم 
اســت از بدو ورود نيمار به اين تيم، آرامش قبلى 
در پاريس حاكم نيســت. مهاجم برزيلى به دليل 
سبك رفتارى اش و بعد از ماجراهاى درگيرى با 
كاوانى سر پنالتى زدن، تنش هاى زيادى درتيم 
ايجاد كرده اســت. حتى كار به جايى كشــيده 
شد كه باشــگاه به كاوانى توصيه عقب نشينى از 
موضع قبلى را كرده و يك ميليون پاداشــى كه 
قرار بود در صورت آقاى گل شدن به او تعلق گيرد 
را بدون قيد و شرط به وى پيشنهاد داد  كه البته 
مهاجم اروگوئه اى از پذيرفتن آن خوددارى كرد. 
در نتيجه هنوز حتى مشخص نيست بين نيمار و 
ال ماتادور كدام يك براى زدن ضربات پنالتى در 
بازى هاى آتى تيم حق تقدم دارند. از سوى ديگر 
پى اس جى به دليل فشــارهاى يوفا در رابطه با 

سرپيچى از قوانين بازى جوانمردانه مالى، مجبور 
شده دســتكم هشــت تن از بازيكنان خود را در 
فهرست فروش قرار دهد. بازيكنانى همچون دى 
ماريا، پاستوره و حتى دراكســلر، بن عرفا، اوريه، 
لوكاس و تياگو ســيلوا در ليست فروش به چشم 
مى خورند. اما مسئله اينجاست كه در مونيخ هم 
شرايط همچون سابق نيســت. انتقادهاى وارده 
به كارلو آنچلوتى درحاليكه مربــى ايتاليايى در 
ســكوت به كارش ادامه  مى دهد، كماكان ادامه 
دارند. كارلتو امشب به ورزشــگاهى بازمى گردد 
كه دو سال خانه اصلى او در پى اس جى محسوب 
مى شــد. ولى فضاى حاكــم در باواريــا به دليل 
عملكرد نه چندان خوب تيم او در بوندســليگا تا 
حدى متشنج به نظر مى رســد. اگرچه آنچلوتى 
به تمسخر گفته كه هيچ فشارى را احساس  نمى 
كند براى اينكه زبان آلمانى متوجه نمى شــود و 
روزنامه هــا را نمى خواند.آنچلوتى به دليل اينكه 
دلش مى خواســت در رئال مربيگرى كند، از تيم 
پاريسى خداحافظى كرد و رابطه اش با مسئولان 
اين تيم به تيرگى گراييــد. او در گفت وگويى با 

فيگارو درآســتانه ديدار امشــب دو تيم اعتراف 
كرده كه رفتار او در  آن زمان خوب نبوده و باشگاه 
خواستار ادامه حضورش در پى اس جى بوده و به 
همين خاطر مشكلاتى بين دو طرف ايجاد شده 

بودند. او معتقد اســت كه پى اس جى نسبت به 
سال هاى گذشته و بعد از خريد بازيكنان مطرح به 
مراتب بهتر شده و حالا جزو بزرگان اروپا به شمار 
مى رود. اما تفاوت عمده دو تيــم در اين خلاصه 

مى شود كه بايرن از سالها پيش هويت مشخصى 
داشته و پى اس جى با جذب نيمار و امباپه در پى 

يافتن هويت است.  
نبرد بايرن و پى اس جى در عين حال به نوعى 
تقابل دو فلسفه متفاوت در بازار نقل وانتقالات 
هم خواهد بود. اولى هوينــس رئيس بايرن در 
گفت وگويى با كيكر با طعنه به سياســت هاى 
حريفش گفته كه بايرن را بــه دليل عدم خريد 
بازيكنان گران قيمت در بازار زير سوال مى برند. 
ولى 100 ميليون يورو هزينه براى يك بازيكن 
از نظر باشگاه بايرن مونيخ غيرقابل قبول بوده و 
ديگران بايد اين تيم را به دليل تلاش و كار زياد 
براى كسب نتايج درخشــان مورد ستايش قرار 
دهند. از نظر هوينــس 222 ميليون يورو براى 
خريد نيمار ضعف يك تيم را نشــان داده و هيچ 

توجيهى پيدا نمى كند.
از نظر آمارى پارى سن ژرمن در 43 بازى اروپايى 
خود در خانه تنها يك شكست را تجربه كرده ولى 
بايرن در هر سه بازى قبلى خود در خاك فرانسه 

برابر حريفانش پيروز بوده است.

 ووشو  ايسنا  ســرمربى تيم ملى ووشوى ايران 
گفت: قصد داريم در رقابت هاى قهرمانى جهان روسيه 
عنوان نايب قهرمانــى ايران را تكرار كنيم. حســين 
اوجاقى با اشــاره به آمادگى ملى پوشان ووشوى ايران 
براى شــركت در رقابت هاى جهانى، اظهار داشــت: 
آخرين اردو را هم پشت سر گذاشته ايم و در مسير آماده 
ســازى تيم ملى براى رقابت هاى جهانى هفت مرحله 
اردو با تمرينات ســنگين را داشتيم. نفرات اعزامى در 
مسابقات انتخابى ملى پوش شده اند. تركيب تيم ملى 
ايران از باتجربه ها و جوانانى مثــل ميلاد عارفى مقام، 
يوسف صبرى و معين تقوى تشــكيل شده كه برخى 
اولين ميدان جهانى بزرگســالان را تجربه مى كنند. 
بايد بگويم كه همه اين ورزشــكاران از رده جوانان به 

بزرگسالان وارد شده اند.
*تكرار  نايب قهرمانى

وى همچنين با بيــان اينكه هدف تيم ملى ووشــو و 
فدراسيون تكرار عنوان نايب قهرمانى دوره هاى گذشته 

است، توضيح داد: رقابت هاى قهرمانى جهان در روسيه 
يك ميدان بزرگ است. به جز چين كه هميشه رقيب 
اصلى ايران بوده، روسيه هم از اصلى ترين رقبا به شمار 
مى آيد كه از امتياز ميزبانى هم اســتفاده مى كند تا به 
جايگاه دوم دســت پيدا كند اما با توجه به تمرينات و 
نيروهاى جوانى كه در بين ملى پوشــان باتجربه خود 

داريم فكر مى كنم بهترين نتيجــه را در اين رقابت ها 
براى ايران كسب كنيم.

*تلاش روسى
سرمربى تيم ملى ووشوى ايران ادامه داد: واقعا روس ها 
تلاش زيادى مى كنند تا در ووشــو به نتيجه مطلوبى 
برسند. حتى قهرمان هاى بزرگ جهانى خود را كه در 

رشته هاى حرفه اى فعاليت مى كردند برگردانده اند تا در 
اين مسابقات نتايج خوبى گرفته و به مقام نايب قهرمانى 
برسند. البته نه روس ها و نه كشورهاى ديگر نمى توانند 
به قهرمانى فكر كنند چون چين با اختلاف اول است. در 
بخش تالو چينى ها طلاهاى زيادى را كسب مى كنند. 
البته كشــورهايى مثل هنگ كنگ و روسيه كه ووشو 
خوبى دارند براى نايب قهرمانى مى جنگند و اميدوارم 
ايران مانند سال هاى گذشــته نايب قهرمانى خود را 

تكرار كند.
*درس هاى يونيورسياد

او افزود: در مســابقات يونيورســياد نيز تيم ها با تمام 
قدرت شــركت كرده بودند و براى مثــال نماينده  60 
كيلوگرم چيــن كه در يونيورســياد توســط عرفان 
آهنگريان شكســت خورد، طلاى بازى هاى آسيايى 
2014 را داشت پس نمى توان ســطح اين رقابت ها را 
پايين دانست. ما در بازيهاى آسيايى 2014 فقط يك 
طلا گرفته بوديم. على ماگمادوف كه در يونيورســياد 

حضور داشــت در رقابت هاى جهانى هم هست و براى 
روسيه مبارزه مى كند كه خود از قهرمانان بنام است. 
واقعيت اين اســت كه سطح ووشــوى ايران بالا رفته 
اســت اما حريفان هم بيكار نيســتند و در اين رشته 

كار مى كنند.
*داستان قلى پور

حســين اوجاقى در پايــان اين گفت و گــو راجع به 
مصدوميت و اعزام حميدرضــا قلى پور گفت: قلى پور 
عمل جراحى داشت اما خوشــبختانه با تمريناتى كه 
براى او مدنظر قرار داديم شرايط خوبى نسبت به گذشته 
دارد. اما چيزى كه به خاطر آن نسبت به قلى پور اعتماد 
داريم تجربه بسيار بالاى او است. قلى پور شايد از لحاظ 
بدنى آن چيزى كه نســبت به گذشــته فكر مى كنيد  
نباشد اما ســطح خوبى براى شــركت در رقابت هاى 
جهانى دارد. او قطعا اگر بخواهد طلاى جهانى را تكرار 
كند با تكيه بر تجربه خود بار ديگــر طلا را براى ايران 

كسب مى كند.



 جامعه/ محبوبه علی پور 
 بر اســاس گفته کارشناسان تا سال 
۲۰۵۰، ۱۶۱ تریلیــون دلار ثــروت 
از طریق فناوری اطلاعــات و ارتباطات در دنیا به 
دست می آید که بخشــی از این درآمدها از محل 
سرمایه گذاری در عرصه گردشگری است. این در 
حالی اســت که بنابر اعتقاد فعالان این حوزه در 
شرایطی که رتبه صنعت گردشگري الکترونیک در 
حوزه گردشگري دنیا 8۵ درصد است، این موضوع 
در ایران ۱۵ درصد می باشــد. گره این کاســتی 
کجاســت و اصولاً چه ضرورتی به فعالیت در این 

حوزه وجود دارد؟

چشمصنعتجهانیراهیچکسنمیبیند
درحــال حاضــر اســپانیا محبوب تریــن مقصد 
گردشــگری جهان شناخته می شــود، چنان که 
هرساله تعداد بازدیدکنندگانی که به این کشور سفر 
می کنند حدود ۱۰/۱ درصد افزایش می یابد. تنها در 
مرداد امسال حدود ۵۱/ ۱۰ میلیون گردشگر به این 
کشور سفر کرده اند که در نوع خود رکورد محسوب 
می شود.گرچه دلایل مختلفی برای جذابیت سفر 
به این کشور وجود دارد، اما بی شک یکی از آن ها 
ارائه خدمات الکترونیکی و اینترنتی آسان و ارزان 
قیمت است، زیرا اینترنتی که گردشگران در اختیار 
دارند تنها مختص به بســته هایی نیســت که در 
مبادی ورودی شــهرها به فروش می رسد بلکه در 
همه جای شهر می توان از اینترنت پرسرعت ملی و 

رایگان استفاده کرد و آنلاین بود.
نایب رئیس کمیســیون اقتصاد مجلس شــورای 
اســلامی با تأکید بر ضرورت تسهیل گردشگری 
می گوید: امروزه در بیشتر کشورها شاهد مقوله های 
تجارت الکترونیک، دولت الکترونیک هستیم. در 
حوزه گردشگری نیز در کشور ما به دلیل ظرفیت ها 
و قابلیت های فرهنگی و وجود آثار میراثی می تواند 
این فضا در ثروت افزایی مؤثر باشــد؛ همچنین از 
آنجا که قرار است در افق ۱4۰4 قدرت اول منطقه 
باشیم، توجه به این مقوله حایز اهمیت است، چرا 
که از عوامل اثرگذار درحوزه گسترش گردشگری 
بهره گیری از خدمات و زیر ساخت های الکترونیک 

است. 
حجت الاسلام ناصرموسوی لارگانی ادامه می دهد: 
البته چند سالی است که ظرفیت های کافی همانند 
تجهیــزات فیبرنوری و فناوری هــای اطلاعاتی و 
مخابراتی برای اســتفاده از این عرصه مهیا شده 
است، اما همچنان با کاستی هایی مواجه هستیم 
که ناشــی از ضعف در زیرساخت های گردشگری 
در کشــور ماســت؛ چنانکه فناوری فیبرنوری در 
کشور وجود دارد و حتی در بیشتر مناطق امکان 
دسترسی وجود دارد  ولی استفاده از آن برای تمام 
هموطنان در مناطق مختلف فراهم نیســت! حال 
آنکه این مناطق بنابر ظرفیت های متعدد امکانات 

جذب گردشگر را نیز دارا  هستند.   

عضو شــورای عالی گردشگری و میراث فرهنگی 
کشــور نیز اظهار می کند: گردشگری الکترونیک 
به شــیوه اجرا از مبدا تا مقصد هنوز در کشور ما 
شکل معناداری پیدا نکرده است! چرا که مشاهده 
و آشنایی با ظرفیت های گردشگری نیازمند ایجاد 
زیرســاخت ها و تجهیزات ارتباطی و الکترونیکی 
اســت که تا حدودی این موضوع در کشور فراهم 
است که از لحاظ عددی معنادار نبوده و به حدی 
نیست که درآمدی از طریق گردشگری الکترونیکی 

حاصل شود. 
دکتر غلامحیدر ابراهیم بای ســلامی، می افزاید: 
گردشــگری رشــته ای تخصصی و دانش محور 
است که برای گسترش گردشگری الکترونیکی به 
مقصد ایران ناچاریم خدمات این حوزه به شــکل 
برخط یا آنلاین و یا آفلاین در اختیار علاقه مندان 
به سفر به کشــور خود قرار بگیرد؛ البته این گونه 
مسائل نیازمند سرمایه گذاری های گسترده است  
که به طور محــدود و در برخی مکان های خاص 
انجام شــده اســت. درحالی که وقتی صحبت از 
گردشــگری الکترونیکی می شــود، باید این روند 
۶ مؤلفه گردشــگری را دربربگیرد و نیازهای آن 
را پاســخ دهد تا در مرحله نخســت جاذبه های 
گردشگری و امکانات خدماتی ما را به طور عمده 
در جهان معرفی کنــد؛ همچنین در حوزه حمل 
و نقل و عرصه گردشــگری الکترونیکی امکانات 
محدودی داریــم. در زمینه رزرو اماکن اقامتی در 
داخل و کشور نیز خدماتی ارائه می شود، اما چون 
اغلب شبکه ها و سایت ها بویژه در حوزه گردشگری 
خارجــی  تحت وب نیســتند، در ایــن حوزه با 

محدودیت هایی مواجه هستیم؛ بنابر این ضرورت 
دارد شرکت های کارآمد در این مقوله حضور داشته 
باشــند، چرا که در حال حاضر شرکت های مدعی 
در حوزه اقامت گردشگران فراوان هستند، ولی در 
عمل نتوانستند کارکرد مطلوبی را متناسب با بازار 

جهانی و در راستای جذب گردشگر داشته باشند.
این استاد دانشــگاه ادامه می دهد: مقوله پذیرایی 
و رستوران ها نیز با محدودیت هایی مواجه است، 
چرا که از نظر نحوه بازاریابی بیشتر رستوران های 
کشور به طور سنتی عمل می کنند! به طوری که 
سرمایه گذاری عمده ای در آن ها اتفاق نیفتاده و از 
همین رو به صورت محدود و بدون شعب زنجیره ای 
متعدد در کشور فعالیت دارند؛ همچنین در مقوله 
بازاریابی سوغات با وجود محصولات ارزشمندی که 
در کشور ما وجود دارد، هنوز در فضاهای اینترنتی 
و بازارهای الکترونیکی امکاناتی برای معرفی و ارائه 
این محصولات فراهم نیست! در مقوله ارائه خدمات 
اختصاصی چون نمی توانیــم از بیمه و بانک های 
بین المللی اســتفاده کنیم و امکان اســتفاده  و 

همخوانی از این سرویس ها وجود ندارد، بنابر این 
برای کاهش چالش های این حوزه نیازمند تقویت 

آموزش و بازاریابی هستیم.
دکتر ابراهیم بای ســلامی خاطرنشــان می کند: 
حوزه گردشــگری پدیده ای گسترده تر از صنعت 
گردشگری محســوب می شود، حال آنکه صنعت 
گردشــگری در کشــور ما به طور کلــی امروزه 
فعالیتی محدود و پراکنده می باشد که گردشگری 
الکترونیک می تواند در رشد، گسترش و رونق این 

بازار مؤثر عمل کند.  
دکتر ناصر رضایی، عضو هیئت علمی پژوهشــگاه 
گردشــگری و میراث فرهنگی نیز می گوید: بنابر 
اظهارات کارشناسان حوزه ارتباطات و الکترونیک 
به لحاظ زیرساخت ها مشکلی نداریم و در این حوزه 
در حد کشــورهای پیشرفته هستیم، اما بنابر ادله 
و توجیهاتی که نمی تــوان نفی و یا تأییدش کرد 
با محدودیت هایی مواجه هستیم! مهم ترین مسئله 
دسترسی نداشتن به این فضاهاست، چرا که ما به 
لحاظ سخت افزاری و فناوری با چالشی در حوزه 
گردشگری مجازی مواجه نیستیم؛ بنابراین دلیل 
ضعف در مقوله گردشــگری الکترونیکی ناشی از 
بی توجهی به اصل صنعت گردشــگری در کشور 
اســت.در واقع چون اصل قضیه از سوی متولیان 
جدی گرفته نشــده بنابر این امور جانبی آن نیز 
مورد غفلت قرار گرفته اند! این در حالی است که در 
کنار جاذبه های گردشگری، از قابلیت های فراوانی 
در زمینه امکانات زیر ساختی و البته برنامه ریزان 
کارآمــدی برخورداریم؛ بنابرایــن انتظار می رود 
گردشــگری مجازی در ســال های پیش رو روند 

مطلوبی داشــته باشد، چنان که در سایر کشورها 
شاهدیم اگر قصد بازدید از کتابخانه دانشگاهی را 
دارید، امکانات بازدید مجازی و سه بعدی و حتی 
دسترســی به کتاب های آن فراهم است. پس اگر 
ما قصد معرفی ســایتی گردشــگری داریم باید 
با اســتفاده از فناوری نو امــکان تور مجازی برای 
گردشــگران در سراسر جهان  فراهم شود که این 
امر مستلزم بودجه های کافی است؛ البته با توجه به 
سود آوری  چشمگیر این حوزه می تواند با اجرای 
برنامه و طرح های هوشــمندانه منجر به بازگشت 

سرمایه شود.  

صدمهبهاعتبارملیبافعالیتهایغیرت
تخصصی

گرچه در ســال های اخیر متولیــان امر در مقوله 
امنیت فضــای مجــازی در حوزه گردشــگری 
تلاش هایی داشته اند اما هنوز امنیت این عرصه نیاز 

به توجه جدی دارد.
حجت الاسلام موسوی لارگانی در این باره می گوید: 
از تنگناهای رونق گردشــگری  مسائل فرهنگی 
اســت، چنان که اغلب هموطنان نه دانش کافی 
بــرای حضور در این عرصه دارند و نه رغبتی برای 
اســتفاده از آن نشان می دهند! از همین رو شاهد 
برخی رفتارهای مجرمانه در استفاده از تجهیزات 
ارتباطی و الکترونیکی در جامعه هستیم  که عرصه 
گردشگری الکترونیک نیز بی نصیب نمانده است. 
در حالی که بروز این رفتارها سبب مخدوش شدن 
اعتماد و اعتبار جامعه ما می شود و می تواند باعث 
از دست دادن بازار گردشگری شود؛ این در حالی 
است که فعالیت درحوزه گردشگری می تواند ما را 

بی نیاز از صادرات و فروش نفت سازد.
وی تأکیــد می کند: بــه دلیل وجــود قوانین در 
 عرصه گردشــگری نواقص  و کاستی وجود ندارد،

 بنابــر ایــن از نهادهای متولی انتظــار می رود با 
استفاده از امکانات و زیر ساخت های موجود بستر 
ارائه خدمات مجازی را  تقویت کنند و زمینه های 
گردشگری امن را  فراهم سازند.دکتر ابراهیم بای 
سلامی خاطر نشــان می کند: تا زمانی که فضای 
مجازی ســاماندهی نشود و ســرمایه گذاری های 
عمــده ای در این حوزه اتفاق نیفتد به گونه ای که 
شاهد برندهای معتبر نباشیم، مشکلات این حوزه 
ادامه دارد و حتی فعالیت های مجرمانه بروز می کند. 
در ســاماندهی و نظارت بر این بازار نیز نهادهای 
قانونی نقش مؤثــری دارند، چنان که می توانند با 
تسهیل روند سرمایه گذاری زمینه فعالیت برندهای 
معتبر را فراهــم کنند.همچنین گرچه نظارت در 
کاهــش فعالیت های غیرقانونــی و مجرمانه مهم 
تلقی می شــود، اما اگر به طور کلی و اصولی بازار 
گردشگری فعال و گسترده نباشد، مردم ناگزیرند 
برای رفع نیازهای خود در این حوزه به شرکت ها 
و گروه های محدود مراجعه کنند که این موضوع 

امکان بروز سوء استفاده ها را نیز فراهم می کند.

قدس چرایی رونق نیافتن گردشگری الکترونیک را بررسی می کند 
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جامعه

آنچه می خوانید :
گردشــگری  یــا  مجــازی  گردشــگری 
الکترونیــک، صنعت جدیدی اســت که 
دو دهه از عمر آن می گذرد و به سرعت 
در کشــورهای مختلف در حال توســعه 
اســت.با این حال در کشــور ما به دلیل 
فراهم نبودن زیر ساخت های لازم، رشد 

چندانی نداشته است!

رئیس توسعه انجمن اولیا و مربیان وزارت آموزش و پرورش:
دریافت وجه از دانش آموزان می تواند قانونی باشد

 مهر: رئیس توســعه انجمن اولیا و 
مربیان وزارت آموزش و پرورش گفت: 
مدارس می توانند با رعایت شرایطی 
از اولیای دانش آموزان وجه دریافت 

کنند.
محمدرضا ولی زاده در نشست خبری 
مدیرکل انجمن اولیا و مربیان گفت: از 
کلیشه و قالب های ذهنی که نسبت 

به انجمن اولیا وجود دارد، دور شویم. تلاش کنیم عملکرد های سنتی را 
فراموش و عملکردهای جدید را بازگو کنیم.

وی یادآور شد: متأسفانه اصحاب رسانه و برخی از مردم معتقدند دریافت 
وجه در مدارس غیرقانونی است، در صورتی که در قانون داریم که مدیران 
می توانند با رعایت شــروطی همچون داوطلبانه بودن، خارج از فصل نام 
نویسی وجوهی را در قالب رسید رسمی از آموزش و پرورش دریافت کنند.
ولی زاده گفت: اگر انجمن اولیا نیز تصویب کند که مدرسه حق دریافت 

وجه ندارد، مدرسه حق دریافت وجه را ندارد.

انتقاد رئیس انجمن حمایت از حقوق معلولان:
حتی لوکس ترین هتل های کشور اتاق ویژه 

معلولان ندارند 
ایســنا: رئیس انجمــن حمایت از 
حقوق معلولان گفت: متأسفانه هیچ 
یک از استانداردهای موجود جهان در 
حوزه گردشگری معلولان در هتل ها، 
مراکز اقامتی و رفاهی کشور موجود 

نیست.
علی همت محمود نــژاد اظهار کرد: 
با آنکه از ۱۶ اردیبهشت سال 83 بر 

اساس مصوبه مجلس شورای اسلامی بازدید از اماکن میراث فرهنگی برای 
معلولان نیم بها شده است، اما این موضوع هیچ گاه به صورت رسمی در 

کشور اجرایی نشده و پذیرفته نمی شود.
وی تصریح کــرد: حتی در لوکس ترین هتل های کشــور یک اتاق ویژه 
معلولان وجود ندارد، این در حالی اســت که اتاق هایی هم که با عناوین 
مختلف همچون VIP در هتل ها وجود دارند به هیچ وجه با استانداردهای 

لازم برای معلولان تطابق ندارند.
محمودنژاد ادامه داد: مجتمع های خدمات رفاهی بین راهی کشــور نیز 
بدون سرویس های بهداشتی مناسب معلولان بوده و عملاً استفاده از آن ها 

برای معلولان و سالمندان امکان ناپذیر است.
وی در ادامه خاطرنشــان کرد: با وجود آنکه ناشنوایان دارای مهارت های 
دستی دو تا سه برابر افراد عادی جامعه هستند، اما سازمان میراث فرهنگی 
از این موضوع غافل شــده است؛ در حالی که با نگاه به این مسئله علاوه 
بر ایجاد اشتغال برای ناشنوایان می توان نسبت به تولید صنایع دستی با 

کیفیت تر و ارز آوری برای کشور نیز اقدام کنیم.

رئیس هیئت مدیره شبکه یاری کودکان کار و خیابان خبر داد
 نگهداری کودکان ۵ساله در کارگاه های پسماند

 فارس: رئیس هیئت مدیره شــبکه 
یاری کــودکان کار و خیابان گفت: 
3۰ سال اســت که مسئولان در کار 
جمع آوری کودکان کار هســتند، اما 
اتفاقی نیفتاده،حتی آخرین آیین نامه 
در مورد »حمایت اجتماعی از کودکان 
کار« مربوط به چهار ســال پیش، در 

وزارت کار متوقف شده است.
فاطمــه قاســم زاده در خصوص طــرح جمع آوری کــودکان کار گفت: 
»جمع آوری« واژه ای است که برای انسان کاربرد درستی ندارد، اما متأسفانه 
سال هاست که استفاده می شود و به نظر می رسد ما در این رابطه درگیر 

یک سوءتفاهم در الفاظ شده ایم.
قاسم زاده ادامه داد: کار این کودکان از دپوی سازمان شهرداری که راحت تر 
است، شرکت های پیمانکار، نیروهای ارزان را به جمع آوری زباله وامی دارند. 
این کودکان در کارگاه های پسماند هستند و اگر واقعاً می خواهیم مشکلات 

کار کودکان را حل کنیم، باید جلوی این کار را بگیریم.
وی تصریح کرد: بهزیستی جلوی یکی از بدترین نوع اشکال کار کودک که 
اکنون در کارگاه های پســماند وجود دارد و از کودک پنج ساله تا نوجوان 

۱۵ ساله به کار گرفته می شوند را بگیرد.

عضو کمیسیون بهداشت و درمان مجلس مطرح کرد
 واردات ۴۰۰ میلیون دلاری کالاهای بهداشتی

 و پزشکی به کشور
خانه ملت: عضو کمیسیون بهداشت 
و درمــان مجلس با اشــاره به اینکه 
قاچاق به طورکلی به میزان 3۰ تا 4۰ 
درصد کاهش پیدا کرده است،گفت: 
جمع قاچاق تجهیزات پزشکی، دارو و 
لوازم بهداشتی در کشور 4۰۰ میلیون 

دلار است.
محمدنعیم امینــی فرد در خصوص 

اظهــارات رئیس پلیس آگاهــی تهران مبنی بر اینکه لوازم بهداشــتی 
پس از تجهیزات رایانه ای بیشــترین پرونده قاچاق را در کشــور تشکیل 
می دهد،گفت: قاچاق لوازم آرایشی و بهداشتی در همه کشورها درصدی 
وجود دارد، اگر میزان قاچاق تجهیزات پزشکی، دارو و کالاهای بهداشتی 
درکنار هم مورد توجه قرار گیرد؛ حدود 4۰۰ میلیون دلار در سال قاچاق 

از این بخش صورت می گیرد.
وی با اشــاره به اینکه نظارت بر ارائه کنندگان کالاهای بهداشتی باید با 
دقت انجام شــود، افزود: در مراکز ارائه کننده کالاهای بهداشتی درمانی 
باید تجهیزات پزشــکی دارای شناسنامه مشخص باشند، البته اقدام ها و 
نظارت هــا را نمی توان ضعیف قلمداد کرد؛ چرا کــه میزان قاچاق از ۲۵ 
میلیارد دلار در ســال به ۱۰ تا ۱۲ میلیارد دلار کاهش پیدا کرده است؛ 
ضمن اینکه کاهش صفر درصدی قاچاق هم امکان پذیر نیست، اما اینکه 
به میزان 3۰ تا 4۰ درصد میزان کالای قاچاق در کشور کاهش پیدا کرده، 

یعنی اقدام هایی صورت گرفته است.

خبر

جامعه/مریم احمدی شیروان: مدیر کل دفتر هدایت نیروی 
کار و کاریابی های وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی می گوید: 
این وزارتخانه تنها واحدی است که به بخش خصوصی برای 

معرفی کارجویان به کارفرمایان مجوز می دهد. 
محمد اکبرنیا در گفت و گو با خبرنگار ما اضافه می کند: در 
کاریابــی داخلی، بیش از 8۰۰ و در کاریابی خارجی بیش از 
۱۰۰ دفتر کاریابی در مقوله اعزام نیروی کار به خارج از کشور 
فعالیت دارند. این دفاتر حتماً باید مجوز داشــته باشند و هر 
که بدون مجوز اقدام به این کار کند، مجازات هایی برایش در 

نظر گرفته شده است.
وی یادآور می شود: در چند سال اخیر شرایط خاص دیپلماسی 
کشور و مسایل مربوط به تحریم و نیز شیوه ارتباط خاص بین 
کشور ما و کشورهای دیگر، سبب شده بود روابط دیپلماسی 
به طور معمول وجود نداشــته باشد. شرایطی که سبب شد 

کاریابی ها نتوانند وظیفه اصلی شان را که اعزام نیروی کار به 
خارج از کشور است در شکل فراگیر انجام دهند. البته در این 
مدت به صورت محدود به کشورهای استرالیا، کانادا، آلمان، 

عمان، ترکیه و عراق اعزام نیروی کار داشته ایم.
این مدیر وزارت تعــاون، کار و رفاه اجتماعی به چالش های 
پیش روی اعزام نیروی کار به خارج از کشــور اشاره کرده و 
توضیح می دهد: بحث اصلی مربوط به خود کارجویان یا اعزام 
شوندگان است که باید شرایط عمومی کشور هدف را داشته 
و به مهارت هایی که کارفرمایان خارجی مد نظر دارند، تسلط 
داشته باشند. بیشترین مشکل کارجویان آشنا نبودن با زبان 
کشور هدف یا عدم آشنایی با یک زبان بین المللی است. به 
همین دلیل کار کردن در آن کشــورها برای آنان دشوار یا 

حتی غیرممکن می شود.
اکبرنیــا در ادامــه می گوید: با وجود تمام مشــکلات پیش 

روی اعــزام نیرو به خارج از کشــور، کاریابی های ما در این 
ســال ها حدود ۲۰۰۰ نفر را اعزام کرده اند، اما این سقف آن 
حدی نیســت که مورد نظر و ایده آل ما باشد. چرا که طبق 
پیش بینی ها در حالت عادی سالانه باید بیش از ۱۰هزار نفر 

اعزام نیرو به خارج از کشور داشته باشیم.
وی تصریــح می کند: در ســال گذشــته، ۱7۰۰ نفر اعزام 
نیروی کار از طریق کاریابی ها داشــته ایم که بخشی از آن ها 
توسط شــرکت های صادر کننده فنی مهندسی بوده است. 
شرکت هایی که پروژه هایی در کشورهای مختلف گرفته و بر 
اساس آن پروژه ها، نیروی کار ایرانی را وارد کشورهای هدف 
می کنند. تعداد افــرادی که حضور آن ها به دلیل بحث های 
امنیتی منطقه در کشورهایی مانند عراق، افغانستان و سوریه 

به شدت کاهش پیدا کرده است.
اکبرنیا خبر می دهد: به تازگی انجمن کاریابی های بین المللی 
قراردادی با اتحادیه هتلداران ایرلند منعقد کرده است که بر 
اساس آن برای هتلداری و آشپزی جذب نیرو داشته باشند. 
علاوه بر آن کشــورهای کانادا، اســترالیا، آلمان و دانمارک 
کشــورهایی هســتند که با وجود تمام مشکلات و شرایط 

سیاسی، ارتباط با آن ها برقرار بوده و اعزام صورت می گیرد.

وی در پایــان عنوان می کنــد: به منظور تســهیل در کار 
کاریابی ها با وزارت امور خارجه توافقاتی صورت گرفته است 
که بر اساس آن در برخی از کشورهایی که نیروی کار ایرانی 
بیشتری وجود دارد مانند استرالیا، کانادا، عمان و ترکیه؛ دفاتر 
هدایت و حمایت نیروی کار ایرانی خارج از کشور ایجاد شود. 
دفاتری که از طریق رایزنی کاریابی ها با سفارت آن کشورها 
در داخل همان کشــور بر اســاس ضوابط داخلی شان ایجاد 
می شود و کمک می کند اعزام نیروی کار راحت تر فراهم شده 
و علاوه بر آن از ایرانیان شاغل در آن کشور حمایت بیشتری 

به عمل آید.

یک مسئول وزارت کار و رفاه اجتماعی در گفت و گو با قدس خبر داد

هموار شدن راه اعزام نیروی کار به خارج

 رئیس مرکز سلامت خانواده وزارت بهداشت: معاون گردشگری کشور اعلام کرد افشاگری عضو کمیسیون کشاورزی از پشت پرده یک اقدام خطرناک رئیس اداره سرمایه انسانی سرباز ستاد نیروهای مسلح:

امسال آخرین سال معافیت 
سربازی با دریافت جریمه است

تولید مقاله سفارشی با پول 
وارداتچی های تراریخته!

امنیت گردشگری در ایران بالاتر 
از روسیه و ترکیه

سن ازدواج در ایران 6 سال 
افزایش یافته است

فارس: رئیس اداره سرمایه انســانی سرباز ستاد نیروهای 
مســلح با بیان این مطلب که امسال آخرین سال معافیت 
سربازی با دریافت جریمه ریالی است، اعلام کرد: نام نویسی 
طرح جریمه غیبت سربازی از مشمولان واجد شرایط تا آخر 

سال ادامه دارد و این طرح در سال آینده اجرا نخواهد شد.
ســردار موسی کمالی گفت: طبق این قانون مشمولانی که 
هشت سال و بیشتر غیبت سربازی داشتند، می توانستند با 

پرداخت جریمه از خدمت سربازی معاف شوند.
وی اعلام کرد: امســال حدود 3۶ هــزار نفر برای پرداخت 

جریمه غیبت سربازی  نام نویسی کرده اند. 
این مقام ارشد ستاد کل نیروهای مسلح با اعلام این مطلب 
که هنوز  نام نویسی ادامه دارد، تأکید کرد: کسانی که واجد 
شرایط هستند می توانند تا پایان سال برای  نام نویسی اقدام 
کنند. ســردار کمالی خطاب به تمام مشمولان غایب واجد 
شرایط، اظهار داشت: تا فرصت است برای پرداخت جریمه 
اقدام کرده و به سال بعد موکول نکنند؛ چرا که به احتمال 
قوی چیزی به نام جریمه غیبت سربازی در سال آینده وجود 

نخواهد داشت.

تسنیم: عضو کمیســیون کشاورزی در مجلس دهم درباره 
ورود محصولات تراریخته به کشــور گفت: متأســفانه این 
محصولات بدون ضابطه  وارد کشــور می شوند و از 8 تا ۱۰ 
سال گذشته تاکنون، سالانه بین ۱۰ تا ۱۵ میلیون تنُ انواع 
محصولات تراریخته وارد کشــور می شــود.عباس پاپی زاده 
گفت: متأســفانه سال های گذشــته اقدام عملی در راستای 
کنترل محصولات تراریخته اتفاق نیفتاد؛ بنابراین کمیسیون 
کشاورزی در زمان تدوین برنامه قانون ششم در مجلس، وارد 
موضوع شــد و بندهای شفافی را در خصوص نحوه واردات و 
تولید این محصولات تدوین کردیم.وی افزود:درست در همین 
بازه زمانی که مجلس مشغول بررسی و تدوین پیش نویس 
این بندهای قانونی بود، عده زیادی از واردکنندگان که از بابت 
ورود این محصولات، منفعت های کلان می بردند، دســت به 
کار شــدند و با تولید یک سری مطالعات سفارشی و مقالات 
سفارشی در صدد برآمدند خوراک مورد نیاز برخی نمایندگان 
و کارشناسان را تأمین کنند تا واردات بدون ضابطه محصولات 
تراریخته به تأیید برسد؛ متأسفانه شاهد بودیم یکی از همین 

دانشگاه های دولتی مقالات سفارشی را تولید و چاپ کرد.

تسنیم:معاون گردشــگری کشــور گفــت: از هر ۱۰ شغل 
جهان یک شــغل مربوط به شــغل گردشــگری است و هر 
شغل گردشگری که ایجاد می شود موجب ایجاد هفت شغل 
غیرمســتقیم خواهد شد.محمد محب  خدایی گفت: در سال 
نخست برنامه توسعه ششم، هدف گذاریمان 7۰ هزار شغل با 
اجرای اقتصاد مقاومتی است که در سرلوحه فعالیتمان خواهد 
بود.معاون گردشــگری کشور عنوان کرد: ایران هم اکنون در 
رتبه 94 جهان در حوزه گردشگری قرار گرفته است، همچنین 
رتبه رقابت پذیری گردشگری ایران در مقام 79 و رتبه امنیت 
گردشگری ایران در مقام 8۶ جهان است که از امنیت ترکیه 
و روسیه بالاتر است.وی با اشاره به رتبه 94 فرودگاه ایران در 
حــوزه فرودگاهی، رتبه 7۵ در حــوزه حمل و نقل و بندری 
و رتبه 38 در حوزه فرهنگ گردشــگری گفت: بنابراین باید 
براساس این آمارها شاهد تغییرات در شاخص های گردشگری 
در کشور باشیم.محب خدایی در پایان خاطرنشان کرد: از هر 
۱۰ شــغل جهان یک شغل مربوط به شغل گردشگری است 
و هر شغل گردشگری که ایجاد می شود موجب بوجود آمدن 

هفت شغل غیرمستقیم خواهد شد.

ایرنا: رئیس مرکز ســلامت خانواده،جمعیــت و مدارس 
وزارت بهداشــت، گفت: ســن ازدواج در ایران در یک دهه 
 گذشته بین 4 تا ۶ سال در استان های مختلف افزایش یافته

 است.
محمد اسماعیل مطلق افزود: گزارش های برخی رسانه های 
معاند درباره کاهش سن ازدواج در ایران صحت ندارد، افرادی 
مغرض می روند و مثلاً در یک روستای دورافتاده یک استان 
محروم آماری از کاهش سن ازدواج به دست می آورند و بعد 

آن را به کل کشور تعمیم می دهند.
وی گفت: مسئله امروز در کشور، افزایش سن ازدواج است.به 
طور کلی سن ازدواج در هر استان هر میزان که بوده، بین 4 
تا ۶ سال در یک دهه گذشته افزایش یافته که بیشترین آن 
در استان تهران بوده و میانگین سن ازدواج در این استان ۶ 

سال بیشتر شده است.
مطلق افزود:هم اکنون حدود ۱3 میلیون فرد ازدواج نکرده 
و مجرد داریم که تقریباً نیمی از آنان دختر و نیمی پســر 
هستند یعنی ۶/۵ میلیون دختر و ۶/۵ میلیون پسر مجرد در 

کشور داریم که از سن مناسب ازدواج عبور کرده اند.
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